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Jutri gre na pot TITOVA 
ŠTAFETA PLANINCEV

Dne 7. marca pojde iz Bovca na pot prva Titova štafeta, in sicer 
planinska. Člani te štafete bodo startali ob 10. uri dopoldne v Bovcu, 
nato pa bodo šli skozi žago in Kobarid v Tolmin, kamor bodo prispeli 
približno ob 13.30. Iz Kobarida bo šla štafeta skozi Sv. Lucijo in preko 
Gorice v Ljubljano, kamor bo prispela v soboto, 8. marca popoldne.
Ob 16.30 bo sprejem štafete pred vladno palačo na Prešernovi cesti, 
nato pa bo štafeta krenila v Zagorje, kjer bo prenočila. Iz Zagorja 
bo šla preko Trbovelj in čez Mrzlico v Celje, od tod pa v Krapino 
in na Strahinščico, kjer bodo slovenski planinci in alpinisti 12. marca 
ob 12. uri predali štafetno palico hrvatskim planincem in alpinistom. 
Zaradi izrednih množin snega, velikih nevarnosti plazov ter nedo
stopnosti večine visokogorskih predelov letos štafeta ne bo šla čez 
večje hribe in vrhove, temveč v ečinoma po dolinah in poteh, kjer so 
boljše prometne komunikacije.
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Maribora
ljati za bližnjo prvenstveno sezono. 
Obisk je zelo dober in kaže, da ne bo 
zadrege za izpopolnitev prvega in mla
dinskega moštva — ker je izbire pre
cej. Navzlic snegu in mrazu je Kodr- 
nja svoje varovance že popeljal na te
ren in na teke, ker hoče s tem nogo
metaše pripraviti pravočasno v dobro 
telesno kondicijo. Jasno se ne zane
marja tehnični trening z žogo z naj
različnejšimi variantami. Fantje kaže
jo veliko zanimanja in veselja, disci
plina je prav dobra in je trener zaen
krat kar zadovoljen. Seveda vsi skupaj 
komaj čakajo izboljšanje vremena, da 
bi svoje delo mogli za stalno prenesti 
na igrišče. Enkrat tedensko pa so skup
ni sestanki vseh nogometašev, kjer 
obravnavajo pravila igre in taktiko na 
demonstracijski mizici. Uprava kluba 
je tudi poskrbela za zadostno število 
rekvizitov, tako da je vse kar najbolj 
pripravljeno za sezono. Branik je 
trdno odločen, da v novi prvenstveni 
sezoni navzlic izredno močni konku
renci zavzame eno vodilnih mest in 
kar mogoče častno, zastopa barve ma
riborskega nogometa.

Tudi teniški igralci se pripravljajo 
za bližnjo sezono

Teniška igrišča pokriva visoka plast 
snega. Toda tenisači ne spijo »zimske
ga spanja«. Akoravno je telovadnica v 
Pipuševi ulici — kjer trenirajo nogo
metaši, košarkarji, sabljači, kolesarji, 
boksarji in drugi — zelo majhna, so se 
tudi teniški igralci Branika odločili, 
da. poskusijo izkoristiti dvorano za zim
ski trening. Na razpolago imajo le ne
deljo dopoldne, toda takrat je precej 
živahno. Največ se vadijo udarci na 
zid ter popravlja drža telesa, pra
vilno sodelovanje nog ter izpopolnjuje 
refleks. Iger žal ni. mogoče igrati — 
toda po dva in dva lahko vadita volej 
udarce. Ne zanemarjajo pa izpopolnje
vanja kondicije in prožnosti in sigurno 
bodo oni, ki izkoriščajo priliko za 
zimski trening, po pričetku sezone po- 
preje prišli v svojo formo, kot tisti, 
ki omalovažujejo vadbo v dvorani.

Letos namerava TK Branik otvoriti 
teniško šolo in na ta način izpopolniti 
svoje vrste z novimi talenti. 12 lepo 
urejenih igrišč omogoča množično udej
stvovanje mladine v lepem teniškem 
športu — treba pa bo primerne pod
pore javnosti za nabavo potrebnih 
rekvizitov,, za katere vlada za enkrat 
še veliko pomanjkanje. Funkcionarji 
TK Branika so doslej pokazali izredne 
organizatorne sposobnosti in veliko 
požrtvovanje, zato trdno upamo, da bo
do izvedli vse svoje hvalevredne na
črte. Maribor bo tako še bolj učvrstil 
lep sloves, ki ga uživa kot eno najde- 
lavnejših mest v državi. Številni lju
bitelji lepega teniškega športa pa bodo 
tudi letos imeli priliko prisostvovati 
zanimivim kvalitetnim tekmovanjem, 
na katerih bodo zopet sodelovali naj
boljši igralci cele države.

Zadnie
mednarodne vesti
Irving Mondschein, bivši ameriški šam

pion v deseteroboju, je sedaj državni 
trener v Izraelu.

Mr. Atterman je pohvalil uspešno delo 
Irvinga Mondscheina. Mondschein upa, da 
bodo trije izraelski atleti dosegli letos v 
deseteroboju 6500 točk in da bo en atlet 
skočil 1.93 m v višino.

Lauri Miettinen, predsednik finske atlet
ske zveze pravi, da je najresnejši tek rilec 
za osvojitev zlate medalje na 1500 m na 
olimpiadi El Mabrouk. Sodi takole: »Ot- 
tenheimer je tolkel Bannisterja, dobim 
je El Mabrouk porazil Ottenheimerja.«

Stroški angleške ekipe, ki je potovala 
leta 1928 v Amsterdam, so znesli 8400 fun
tov, v Los Angeles leta 1932 8800 funtov, 
v Berlin leta 1936 pa samo 4000 funtov, 
tako je izračunal Haroid Abraham. V 
Helsinki nameravajo Angleži poslati oko
li 220 olimpijcev — koliko bodo letos po
rabili pa še ne vedo. Vsekakor se bo 
vsota sukala precej više kot znesek za 
Los Angeles.

Organizacijski komite v Helsinkih je 
pripravil prenočišča za 40.000 gostov. Pri
bližno 25.000 prenočišč bo po privatnih 
hišah. Preko 40 dežel se je prijavilo. 
Pred kratkim so dobili prijave od Bur
me, Ceylona, Nove Zelandije, Kanade, 
Južne Amerike in Jamaice.

Prvi mož, ki je na poti v Helsinki, je 
že začel s svojim treningom. To je čil
ski jahalec, ki je pripeljal 28 konj v 
Le Havre po težki plovbi preko Atlan
tika.

V Argentini se Je pojavil Rikardo Ke
ber, ki je zalučal kopje 71.04 m daleč. Ker 
je ta rezultat dosegel na travi, upa, da 
bo v Helsinkih na terenu, pokritem z 
ugaski, dosegel še boljši rezultat.

NOGOMETNI SODNIKI LJUBLJANE!
Strogo obvezni plenarni sestanek Od

bora nogometnih sodnikov Ljubljana bo 
v petek, 7. t. m. ob 19.30 v prostorih 
FZS v Likozarjev! ulici. ODBOH

C-nietrska skakalnica v Planici bo tudi letos prizorišče zadnjih 
> ^dnarodnih borb sezone najboljših skakalcev Avstrije, Nemčije, 
Vice, Francije, Italije in Jugoslavije. Letošnja Planiška prireditev, 

lil bo ocj 21.—23. t. m., se nam hitro bliža. Zato pohitite s prija- 
yarr>i in rezerviranjem prostorov v posebnih Putnikovih vlakih, ki 

odo vozili vse tri dni iz vseh krajev Slovenije in večjih mest 
rzave. Posebno opozarjamo sindikate in šole, naj izkoristijo sku- 

Pln$ke vožnje, zlasti za 21. marec, ko bo obenem državno prven
stvo v skokih.

Brenden, olimpijski zmagovalec v teku 
na smuieh preteče 800 m v časn 1:56.8
234etnd norveški tekač lz Westre Trlsyl | 

kluba je pričel s tako dobrim časom na 
cilj, da se Je dvignil val navdušenja 
desettisočev, ki so spremljali njegov 
tek po gozdovih HolmenkolJna. Močan, 
krasno raščen olimpijski zmagovalec z 
inteligentnim lzgiedom je stail pred fo
tografi in novinarji. Smehljal se je re
koč: »Največje sitnosti mi ni povzročala 
proga ali napor pri teku. temveč noga
vice, ki so me do krvi ožulile. Proga je 
bila lahka, ni imela nobenih prehudih 
vzponov in je blila za moje pojme ideal
no speljana.« To so btle besede moža, 

j ki je prvič v življenju zmagal na smu- 
! škliih tekmah, ko je bil 7 let star. Kot 

lahkoatlet je nastopil v norveški šta
feti 4X500 m, ki Je postavila državni re
kord, 800 m Je pretekel v času 1:56.8, 
8000 m pa v 8:31.0. Potem ni čuda, da je 
tako z lahkoto opravil z ostalimi tekmo

valci, ki so sicer tekli vztrajno, ne pa 
hitro. Kakšnih kvalitet Je ta mož, nam 
torej pokaže njegov čas na 3000 m, ki je 
samo za nekaj sekund slabši od našega 
segedina. Ta mož bi torej opravil skoraj 
z vsemi našimi atleti na atletski stezi, 
da o naših tekmovalcih v smuškem te
ku niti ne govorimo. Brenden je skro
men in je izjavil še tole: »Da sem zma
gal, se moram zahvaliti tudi svojim roja
kom, ki so me vzdolž cele proge vzpod
bujali. Tako sem vedno vedel, kjer so 
nevarni Švedi. Vedel sem, koliko nasko
ka je imel Mora Nlsse, vedel sem. kdaj 
sem ga prehitel in zvedel sem tudi da 
je bila moja zmaga v 12. kilometru’ za
pečatena.« To je bili uspeh, ki je šel kot 
raketa skozi mrzlo norveško zimsko noč. 
Norvežanom pa je bila ta zmaga v nepo
pisen ponos, ki je značilen za njihovo 
veliko smučarsko tradicijo.

V drugi polovici meseca marca 
bodo nastopili na Dunaju reprezen
tanti Zagreba v sabljanju. V floretu 
bodo Zagreb zastopali Mažuranič, 
Broznič in Kržišnik, v sablji pa 
Branko Tretinjak, inž. Radovič in 
dr. Pintarič. Na tem turnirju bodo 
nastopili poleg avstrijskih in naših 
sabljačev še reprezentanti Trsta, 
Italije in Nemčije.

Reprezentanca Makedonije v
boksu bo gostovala v Južni Avstriji 
od 20. do 28. marca.

Na namiznoteniškem turnirju za
prvenstvo Opatije je zmagal Valj- 
kovič med člani ter Hamerlic med 
mladinci.

Namiznoteniški igralci »Trgovač- 
kog« iz Beograda so odpotovali na 
enotedensko gostovanje na Dunaj.

Naši skakalci odpotujejo trenirat 
na Dunaj

Te dni odpotuje na trening v 
Avstrijo ekipa naših najboljših skakal
cev v vodo, ki jo sestavljajo člani 
državne reprezentance Keber Milan, 
Dobrin Jože in Porenta Marko. Trojica 
bo ostala na Dunaju skoraj mesec dni 
in bo trenirala skupno z avstrijskimi 
skakalci v vodo pod vodstvom prizna
nega trenerja Marchulle.

Tekači povabljeni v Feldberg
Smučarska zveza Slovenije je dobila 

povabilo na tekmovanje Kurikala. ki bo 
14. in 15. marca na FeMbergu v Schivarz- 
tvaldu. Povabilo velja za ekipo 5 teka
čev. ki bi nastopili v teku na 15 km in 
v štafeti 4X10 km. Spremljala bi jo tudi 
dva skakača, ki naj bi nastopila v sko
kih, itn vodja tekmovanja. Naši se bodo 
povabilu najbrž odzvali.

Kako se tolažijo Švedi
Po grenkem porazu, ki so ga doživeli 

Švedi pri oliimnrj sikih tekih, so odšli 
švedski navijale! brez besed hitro do
mov. da predelo do sape. Švedski smu
čarski kraTj Mora Nlsse. o katerem je 
znano, da se je prej pisal Nils Karlsson. 
ko pa je postal slaven, je spremenil 
svoje ime in se piše tako kot njegovo 
rojstno mesto. Po tem porazu pa je neki 
švedski novinar rekel: »Naš smučarski 
kralj Mora Nlsse se bo pač moral zopet 
imenovati Ni1? Karlsson po vsem tem, 
kar se je zgodilo.«

Žakaj ni bilo 
srednješolskih tekem 

v odbojki?
V zvezi s srednješolskim odbojkarskim 

tekmovanjem, ki naj bi bilo v začetku 
marca v Ljubljani, bi radi pojasnili delo 
nekaterih organizatorjev različnih tek
movanj.

Ljubljanske dijake je pred kratkim 
razveselila vest, da se bo pod vodstvom 
Krima izvedlo srednješolsko prvenstvo 
v odbojki. Prav gotovo bi z dobro orga
nizacijo tekmovanja dobili naši odboj
karski klubi mnogo pristašev in talen
tiranih igralcev, saj z nejevoljo ugotav
ljamo, da ta lepi šport pri nas ni tako 
popularen kot nekatere ostale panoge.

Organizatorjem tekmovanja se je pri
javilo precej zavodov s svojimi moštvi. 
Prvotno določeni termin pa je bil iz 
raznih razlogov preložen na 2. marec. 
Med tem časom so se moštva pridimo va
dila m bi se prirediteljem zamuda še 
opravičila. Toda tudi napovedanega dne 
ni bilo tekmovanja, kar pa predčasno 
sploh niso objavili in so dijaki že drugič 
zaman prišli na mesto tekmovanja. Ra
zen tega sta bili za prvo kolo »določeni« 
med ostalimi moštvi III. in IX. gimna
zija, kljub temu, da je že žreb določil 
za nasprotnika II. in III. gimnazijo. Mo
goče je prireditelj Krim mislil s tem 
preizkusiti moči III. gimnazije (Železni
čarja) in IX. gimnazije (Krima) že v 
prvem kolu, da ne bi bilo morda kasneje 
nepotrebnih »kapric« z ostalimi moštvi. 
Prosimo odgovorne, da nam to ravnanje 
malo natančneje pojasnijo. Prizadeti

Novice iz
Kakor smo že poročali, sta se v ne

deljo v borbi za prvenstvo Slovenije v 
Mariboru spoprijela Železničar iz 
Ljubljane in domači Branik, ki je sla
vil pičlo, toda zasluženo zmago z 
2224 :2229. Zanimivo je, da je v tem 
srečanju Branik dosegel isto število le
sov kot proti Krimu, tu pa to ni zado
stovalo za zmago — ker so Ljubljan
čani bili boljši za 29 lesov.

Najboljši uspeh je dosegel znani re- 
prezentativec gostov, solidni Likovnik 
z 413 lesi, pri domačinih pa je Kobal 
ponovil svoj dopoldanski uspeh z 406 
lesi.

Poleg imenovanih so nastopili: Ze- 
lezničar-Ljubljana: Gabrovšek 363, Do
minko 393, Mlakar 340, Tiller 326 in 
Smoljanovič 381. Branik-Maribor: Sma- 
ka 348, Lah 393, Vrečko 336, Malovra- 
žič 379 in Gomolj 367 (enako kot proti 
Krimu). Gledalcev je bilo popoldne še 
več kot dopoldne, toda po nepotreb
nem so s cigaretnim dimom zakadili 
kegljišče in s tem pokazali malo šport
nega razumevanja. 100 zaporednih lu
čajev zahteva od tekmovalcev velik 
fizični napor, ki mu cigaretni dim ne
dvomno ne koristi. Opetovana opozo
rila tekmovalnega vodstva niso našla 
odmeva med občinstvom in bo treba 
v bodoče tu energičnejše nastopiti.

Nogometaši Branika upajo 
na eno najboljših mest

Po prihodu trenerja Kodrnje so no
gometaši Branika še živahneje pričeli 
posečati redne treninge in se priprav-

flCrat&e vesti
IZ VSEH ŠPORTOV

Meddržavno nogometno tekmo
Avstrija : Belgija, ki bo 23. marca 
na stadionu v Fratru na Dunaju, 
bo vodil naš mednarodni sodnik 
Miljenko Podubski iz Zagreba.

Prijateljsko nogometno srečanje 
mladinskih ekip Partizana in BSK 
se je končalo z visoko zmago BSK 
s 5 : 3 (2 :2).

Zagrebška Lokomotiva organizira 
gostovanje maroških nogometašev 
po Jugoslaviji. Nogometaši iz Se
verne Afrike bi igrali z Ljubljan
skim Odredom, zagrebško Lokomo
tivo ter BSK iz Beograda ali Spar- 
takom iz Subotice. V ekipi, ki bo 
pri nas gostovala meseca julija, igra 
tudi znani reprezentant Francije 
Ben Barek.

Švicarska košarkarska federacija
je povabila žensko reprezentanco 
Jugoslavije na dvoboj, ki naj bi bil

12 .ali 14. v Locamu.
Skupščina kolesarske zveze Srbije 

bo 23. marca.

Po tekmi BSK : Vardar so nogo
metaši BSK vložili protest zaradi 
napak sodnika Stefanoviča. Pravijo, 
da je na koncu tekme nekaj sekund 
po sodnikovem žvižgu BSK dal gol, 
katerega sodnik ni priznal.

Drevi bo v Beogradu v bazenu PK 
Sever prvo tekmovanje plavalcev. 
Cisti dobiček je namenjen žrtvam 
snežnega neurja v Sloveniji. Poleg 
najboljših beograjskih plavalcev in 
^vaterpolistov bodo nastopili tudi 
plavalci Mornarja in državni re
prezentanti, ki so na treningu v 
Beogradu. Po plavalnem programu 
bo tudi waterpolo tekma med kom
binirano ekipo Severa in DIF ter 
Mornarja.

Kako Je s fizkulturo v štorski
Nekaj kilometrov vstran od Celja leži majhno in raztreseno na

selje — Store. Verjetno ne bi za tistih nekaj majhnih hišic nikoli do
sti slišali, če ne bi tik ob železniški progi ležala velika poslopja štor- 
ske železarne. Nedvomno je že vsakdo slišal o uspehih tega marljive
ga železarskega kolektiva, ki si je že velikokrat pridobil za svoje de
lo najvišja priznanja naših poli tičnih in oblastni! forumov ter večkrat 
v raznih tekmovanjih med sorodnimi industrijskimi kolektivi zasedel 
prvo mesto. Zalo me je novinar ska radovednost nedavno prignala v 
ta kraj, da pogledam, kakšno je kaj fizkulturno življenje okoli žele
zarne, kako se delavci in name ščepci v svojem prostem času izživlja, 
jo v fizkulturi in podobno.

Kq prideš v tovarno in se nekoliko 
fraizgiedaš po bližnji okolici, boš za
man iskal z očmi primernega ravnega 
Prostora, kjer pričakuješ, da boš ugle
dal telovadišče alj pa stadion z napra. 
vatni za atletiko, nogomet, odbojko, 
košarko itd. Nizki griči so tako stis
njeni okoli tovarniških poslopij, da bi 
toorda tu lahko uredili le nekaj igrišč 

odbojko, da pa sploh ne govorim o 
nogometnem ali celo atletskem stadio. 
®u. Sele prijazni tov. Gaiur, predde
lavec v valjarni in tehnični vodja no
gometne sekcije »SSD Kovinarja« me 
}e popeljal kakšnih pet minut hoda 
Vstran od tovarne, kjer leži danes no- 
Bornetno igrišče.

Pred leti je bil na tem prostoru za
nemarjen močvirnat travnik. Nekaj 
Agilnih fizkulturnih delavcev v tovar
ni je dalo pobudo in kmalu je član
ovo s prostovoljnim delom ter ob iz- 
dstn-j »pomoči« buldožerja iapremeni- 
k> pustinjo v lepo nogometno igrišče. 
Ofo robu igrišča stoji danes tudi zida
no poslopje, v katerem so prostori za 
slačilnice, prihe, shrambe za rekvizite 

stanovanje za hišnika. Vse to so 
ntarljivi tovarniški delavcj zgradili s 
Prostovoljnim delom, večino materiala 
Pa je dala na razpolago tovarna.

SSD »KOVINAR« SREDISCE
FIZKULTURNEGA ŽIVLJENJA

Središče vsega fiizkulturoega življe
nja v Štorah je danes SSD »Kovinar«, 
ki ima približno 100 članov, vendar 

teh niso vsi aktivni. V glavnem je 
®gilna le nogometna sekcija, letos pa 
*° se nekoliko razživeli tudi smučarji, 
ki. So v svojem lepem počitniškem do. 
ntu na Svetini priredili 7-dnevni smu- 
^arski tečaj za člane sekcije in obe
nem tekme v glavnih disciplinah. V 
načrtu imajo tudi osnovanje odbojka- 
“ke in košarkarske sekcije, vendar so 

šele načrti.
Nogometna sekcija šteje 1 seniorsko, 

a rezervno, 1 mladinsko in 2 pionirski 
*n°štvi. Vsi aktivni igralci so delavci 

Pa nameščenci v tovarni, d očim je

mladinsko in pionirsko moštvo sestav. 
Ijeno v glavnem iz učencev industrij
ske šole. Prvo moštvo je lani igralo 
v II republiški liigi, kjer je v konč
nem tekmovanju zasedlo 4. mesto. Vsi 
igralci so disciplinirani in redno obi
skujejo treninge, katere vodi v svojem 
prostem času trener Jovanovič, ki je 
prav tako nameščenec v tovarni. Po
zimi, ko sneg prisili nogometaše k 
»zimskemu spanju«, io-ralej na raznih 
sestankih in predavanjih izpopolnjuje
jo svoje teoretično znanje o tehniki 
in taktiki igranja, pravilih itd.

INDUSTRIJSKO SREDISCE Z 2000
DELAVCI BREZ TELOVADNEGA 

DRUŠTVA »PARTIZAN«

Nihče ne bi mogel zanikati, da v 
Štorah ni prav nobene fizikulturne 
agilnosti in da v Štorah fizkultura po. 
polnoma spi. Vendar pa je po drugi 
strani prav tako jasno, da bi ta velik 
industrijski kolektiv mogel in moral 
imeti vse bolj razgibano in pestro 
fizkulturno življenje. Do tega zaključ
ka lahiko pridemo že po kratkem pre
udarku. Store imajo danes približno 
2000 delavcev in nameščencev, če k 
temu prištejemo še vaščane (odrasle 
in otroke), potem bo ta številka pre
cej višja. In vsi ti prebivalci danes 
nimajo možnost} udejstvovanja v na
črtni telesni vzgoji, kajti sam nogomet 
seveda še ne rešuje celotne telesne 
vzgoje. Društvo ima 5 timov, to se 
pravi okoli 55 igralcev. Med temi mo
štvi sta 2 pionirski jn 1 mladinsko, to 
je 33 igralcev. Industrijska tovarniška 
šola pa ima 142 učencev, kar pomeni, 
da se samo slaba četrtina teh učencev 
ukvarja z enim samim športom, to je 
nogometom.

Direktor tovarne tov, Svetek ima za 
fizkulturo polno razumevanja, zlasti 
za telovadno organizacijo, saj je bil 
sam v mladosti aktiven telovadec, To. 
da v kratkem pogovoru, ki sem ga 
imel z njim, mi je potožil, da v Štorah 
ni pogojev za telovadno društvo, češ 
da. nimajo niti enega prostora, kjer bi

Planiška prireditev
»e nagic pxiiii$uje

železarni
lahko imel redno telovadbo i pozimi 
i poleti. Čeprav ta odgovor do neke 
mere drži, se vendar ne morem ž njim 
v celoti strinjati. Prav gotovo je lepše 
in lažje voditi telovadbo v modemi 
in z vsem telovadnim orodjem opre
mljeni telovadnici, toda edini pogoj 
za razvijanje telovadne aktivnosti pa 
prav gotovo ni dvorana, temveč stro
kovni kader. Tudi pred vojno smo 
imeli nešteto majhnih sokolskih in or. 
lovskih društev jn četic po vaseh, ki 
niso imele svojih telovadnic in dvo
ran, pa so društva le delovala, čeprav 
je bila ta telovadba seveda tu bolj 
tam pa manj primitivna. Na vsak na
čin bomo morali prelomit} z naiziranji, 
ki še prevladujejo pri večini, češ da 
telovadne organizacije brez telovad
nice ni, Ce bi bilo tako res, potem 
b0 naša telovadna organizacija »Parti
zan« še dolga leta ostala omejena na 
ozek krog društev in članstva.

Pa poglejmo še, k alko je s prostori 
v Štorah. Bivši sokolski dom je danes 
prezidan in so v njem stanovanja, 
verjetno pa je, da bi danes še komaj 
služil svojemu namenu, saj je stavba 
prav majhna. V tovarni so imeli več
jo dvorano, v kateri pa so moral} na
mestiti prostore tovarniške menze. Mi
slim pa, da bi se kljub vsem oviram in 
težavam le dalo nekaj narediti, če že 
ne kakšnega zidanega telovadnega 
doma, pa vsaj začasen provrzorij iz 
lesa? Letos je tovarna zgradila na Sve
tini lep počitniški dom za svoje de. 
lavce in nameščence. Prav gotovo je 
ta stavba stala nekaj milijončkov. In 
če so se našla sredstva za to stavbo, bi 
se prav gotovo tudi našla za telovad. 
nico. Mislim, da bodo to nalogo mo
rale vse organizacije v Štorah čim 
prej rešiti — tako sindikat kakor par. 
tijska organizacija, pa sem prepričan, 
da bi z dobro voljo in podporo tovar
niškega vodstva uspeh} ne izostali. 
Upoštevati je treba namreč še dejstvo,, 
da tudi nižja gimnazija v Štorah nima 
svoje telovadnice, zato je nekaj telo
vadnega orodja razvrščenega kar na 
hodniku. Iz tega sledi, da je telesna 
vzgoja tako tamkajšnje šolske mla
dine, kakor onih 142 učencev industrij
ske šole na kaj nizkj stopnji. Sola 
menda namerava letos pričeti z grad
njo telovadnice. Ce bo to res, potem 
bo Štoram precej pomagano.

Pri odhodu So m;i štorski fizkultur- 
niki povedali, da imajo tudi precej 
načrtov za bodočnost. Zgraditi name
ravajo kegljišče, na stadionu pa bodo 
še letos pripravili igrišče za odbojko 
in košarko. To je vse lep0 in hvale 
vredno, vendar mislimi, da v Štorah 
kljub vsemu, kar so in kar še bodo 
storili, ne smejo pozabiti, da je njiho
va prva fn glavna naloga, da ustano
vijo svoje telovadno društvo in priteg
nejo vanj čim več svoje mladine. Mor. 
da bo to društvo prve čase težko ži
velo in se borilo z raznimi težavami, 
tako s kadrovskimi kakor materialni
mi in finančnimi. Toda nekega dne 
bodo tudi te težave odstranjene in 
takrat bodo lahko v Štorah vsi ponos
ni na svoje telovadno društvo »Par
tizan«, kjer se bo mladina vzgajala v 
krepke in zdrave graditelje naše so
cialistične domovine, Prešeren Igor

Kako je Bradi zaigral
Bradi je imel startno številko 34 in je 

hotel že pri prvem skoku tvegati kar 
največ. Kmalu potem, ko se je skrčil 
po naletu v počep, je opazil, da je popol
noma zamazal. Hotel je rešiti položaj 
na ta način, da se je nagnil močno na
zaj, kagiti mislil je, da bo tako dobil več 
hitrosti. D’o zadnjega je tako čepel, v 
prehodu ni pravočasno prišel naprej In 
talko je zamudil odskok. Pri odskoku je 
še padel in tako je popolnoma razdvo
jen odstopil od nadaljnjega tekmovanja. 
Njegov skok so sodniki ocenili z 68 toč
kami. Norvežani so mu močno zamerili 
in pravijo, da to ni biilo športno. Na iz
teku je biil po končanem skoku bel kot 
zid. Brez besede si je odvezal startno 
številko. Svet se je zanj podrl. Bila je 
to pač poslednja priložnost zanj, da bi 
prišel do olimpijske kolajne. Na prihod
nji olimpiadi pa bo že prestar.

Post olympia
Egon Schfipf in Dagmar Rom sta se, 

kot je znano, razšla. Pretekli teden se je 
: Dagmar Rom, študentka, svetovna prva
kinja !n filmska igralka po poklicu, po
ročila z munchenski.m novinarjem GU- 
'therjem Peisoim. Po poroki sta šla smučat 
na Arlberg, kasneje pa bosta odpotovala 
v Maroko. O Američanki Kathy Rodolph 
in Steln« Eriksenu je krožilo mnogo go
voric. Objavljene so bi-le tudi slike, ka
ko objema Šteta Briksen Kathy po nje
nem prihodu v cilj. No, kakor strela z 
jasnega neba pa se je zvedelo, da je 
Katthv že eno leto poročena in da je njen 
mož Paul. Wegeman, ki se Je tudi udeležil 
oiimipiade Nekateri celo trdijo, da je 
bil ta zakon tako tajen, ker je Wegeman 
kadet mornarice Združenih držav, ka
teri pa morajo biti določeno dobo sam
ski.



Ne bodimo črnogledi!
Nekaj kramljanj s „kibici“ pred začetkom slovenske nogometne lige

Reforma državnega prvenstva v nogometu Je nas Slovence motno 
prizadela, še bolj pa razočarala mnoge vnete pristaše nogometnega 
športa, ki so v velikem številu obiskovali zanimive prvenstvene 
•ekme nekdanje II. zvezne lige. Razumljivo si je Odred kot najkvali
tetnejši nogom, predstavnik LRS pridobil simpatije mnogih in tako je 
bil stadion ob 'iyrševi cesti v Ljubljani skoraj vsako nedeljo napol
njen s tisoči gledalcev, ki so dostikrat zadovoljni — včasih pa tudi 
upravičeno razočarani — spremljali živahne borbe drugoligašev v pre
teklem letu.

Pričakovali smo torej, da bo »For
tuna« pri ustanavljanju nove zvezne 
lige naklonjena tudi Odredu in da bo
do Ljubljančani letos še v večji meri 
prišli na svoj račun. Konferenca NZJ v 
Beogradu pa nam je vsem — z Odre
dom vred prekrižala račune. Težke 
borba Rudarja v kvalifikacijskih tek
mah za vstop v IX. zvezno ligo so bile 
zaman, čeprav je v svoji skupini za
služeno osvojil prvenstvo; druga liga 
je »zaspala« pod snegom. Odred in 
Rudar pa sta se priključila onim, ki 
se bodo letos borili za naslov republi
škega prvaka.

In kaj sedaj?
Sedaj bodo pa nogometni »kibici« 

takorekoč vrgli puško v koruzo in ža
lovali nad dejstvom, kot mi je nedav
no eden izmed njih že reisigmrano pri
pomnil. Razgovarjal sem se z njim, bil 
je stalen obiskovalec vseh zveznih 
mogcmetiniih tekem, imel je v svojem 
mesečnem proračunu izdatkov pred
videno tudi določeno postavko za 
vstopnino na tekme, skratka ves gori 
za Odred. Rekel mi je: »Ali je sploh 
smisel, da se Slovenci še ukvarjamo z 
idejo izboljšati kvaliteto nogometnega 
športa, če nismo vredni, da bi imeli 
vsaj enega predstavnika v zvezni li
gi?« Da, mož je upravičeno užaljen 
nad odločitvijo plenuma NZJ, kot so 
upravičene kritike na ta račun med 
mnogimi, ki se zanimajo za razvoj no
gometa pri nas. Prav res, soglašamo 
z vsemi, ki jim je bil velik užitek gle
dati lepe im borbene nastope Odreda 
v tekmah za točke iin čim boljši uspeh 
v državnem prvenstvu, ker so zaradi 
novega sistema zvezne lige prikrajša
ni za kvalitetne nastope klubov iz 
drugih republik. Pridružujemo se tudi 
mnenju, ki sta ga izrazila podpred
sednik NZS tov. Sitar v že objavlje
nem interviewu in urednik »Poleta« 
tov. Prešeren v uvodnem članku 9. 
številke našega lista, vendar nas vse 
to ne opravičuje, da bi zaradi dejan
skega stanja ki je sedaj v jugoslovan
skem nogometu, postali taiko strašno 
črnogledi. Ne, še zdaleč ne!

Tik pred durmi je začetek republi
škega prvenstva — če bodo vremen
ske prilike naklonjene, že prihodnjo 
nedeljo. Pred nas bodo stopila mo
štva republiške lige in se spoprijela 
v borbi za točke. Velik sneg, ki je za
padel, je pač zavlekel nogometno se
zono, sicer bi morda že sedaj gledali 
marsikatero zanimivo tekmo in pre
sojali kvaliteto te ali one enajsterice. 
Brez dvoma bi lahko vsaj delno ugo
tovili, kako to izgledala republiška 
liga po moči posameznih klubov.

Kakšni so izgledi članov republi
ške lige v letošnjem prvenstvu, res 
ne moremo predvidevati. Znano pa je. 
da so se vsa moštva, med njimi tudi 
mnoga drugorazredna, celo zimo pri
pravljala na novo sezono nekatera v 
telovadnicah ali dvoranah, druga pa 
kar junaško zunaj, tudi na snegu. Na
ši nogometaši torej niso spali, zato bo 
tekmovanje v slovenskem prvenstvu 
vsekakor prav zanimivo. Se bolj pa 
bo povečalo zanimanje nogometnega 
občinstva sodelovanje Odreda in Ru
darja v republiški ligi. Morda bo kdo 
dejal, da pač tekme teh dveh s klubi 
slovenske lige ne bodo nudile prave
ga užitka, ker je razlika med njima 
in drugimi glede kvalitete prevelika. 
Ta trditev pa ni povsem točna. Spom
nimo se nekaterih prijateljskih nasto
pov Odlreda in Rudarja v Mariboru 
ali drugod. Kljub pridobljenim izkuš
njam v zveznem prvenstvu sta oba 
Imela večkrat trdo borbo s svojimi 
nasprotniki čeprav so bili »samo« čla
ni republiške lige. Razen tega lahko 
povemo, da so spremembe v strokov
nem vodstvu pri nekaterih klubih po
kazale že vidme sadove, ki se bodo 
odražali v nastopih na igriščih. Klubi 
bodo po vsej verjetnosti nastopili tu
di z novimi močmi, tako da bosta mo
rala verjetno i Odred i Rudar napeti 
vse sile v borbi za najboljši uspeh in 
jima bodo zlasti srečanja z Branikom, 
Korotanom in Kladivarjem vse prej 
kot igračkanje.

Dolžnost našessa nogometnega občin
stva je, da v sedanji situaciji s svojim 
obiskom podpre slovenski nogomet. 
Trdimo lahko, da marsikomu ne bo 
žal če bo šel. nrav tipko kot doslej na 
tekme zvezne lige, z veseljem na pri
reditve republiškega prvenstva. Prav 
je. da so sklenili nogometni funkcio

narji v naši republiki obdržati ligo 
enotno. To je piač najboljša rešitev za 
dvig in izboljšanje kvalitete slovenske
ga nogometa, saj težimo vsi za tem, da 
oi se Končini republiški prvak znova 
uvrstil med člane zvezne lige. Zato pa 
bomo z obiskom nogometnih tekem 
vzpodbudili naše nogometaše k bor
benosti na igrišču in jih podprli v nji
hovem stremljenju k napredku.

In še nekaj naj bi naši nogometni 
gledalci razmislili.

Nogomet je kolektivna, predvsem 
borbena igra, kjer pride isti moment 
do izraza tudi v srečanju med manj 
znanimi moštvi. Zato je včasih marši, 
katera mladinska tekma ali pa sreča
nje drugorazrednih klubov mnogo bolj 
privlačna zaradi borbnosti in lepih 
potez, kakor pa srečanje raznih klu

bov v najvišjih ligah. Zato ne kaže 
zanemarjati tekem, na katerih nasto
pajo klubi z manj zvenečimi imeni, 
katerih igralci pa imajo dostikrat več 
borbenosti in pravega športnega diuha., 
kakor pa razne nogometne »zvezde« 
ki igrajo dostikrat samo za razne pre
mije in materialne dobrine. Za pri
mer nam lahko služijo Angleži, ki obi
skujejo športne prireditve predvsem 
zaradi športa samega. Čeprav so po 
temperamentu hladni, se vendar živo 
zanimajo za nastope nogometnih klu
bov iz »spodnje hiše«, saj Angleža pri
vlači predvsem šport — to je športna 
borba in »fair play«, ne pa samo sen
zacije in atrakcije raznih »kanonov«.

Ce bo naše nogometno občinstvo s 
takšnimi pogledi pristopilo k tekmam 
letošnje republiške lige in podprlo s 
številnim obiskom ter tistim zdravim 
bodrenjem, ki je vselej na mestu in 
potrebno, naše nogometne klube, po
tem je nedvomno, da bo slovenski no
gomet. dobro prestal to težko preiz
kušnjo in se kar najbolje pripravljen 
podal jeseni v borbo za naš skupni cilj 
— v borbo za vstop slovenskega pred- 
stavnika v zvezno nogometno ligo.

—čič.

Obvestilo vsem društvom za 
telesno vzgojo »Partizan« 

Ponovno pozivamo vsa dru
štva, da nam v smislu obvestila 
»Telovadcu« št. 2/52 dostavijo d o 1 2. 
t. m. ves elaborat, ki se nanaša na 
adaptacijo in popravilo telovadnega 
doma. Društva, ki nam do navedenega 
roka ne bodo poslala tega elaborata, 
ne bodo dobila potrebnih finančnih
sredstev
domov.

za popravilo In adaptacijo

Tudi nogometaši »Krima« 
so nastopili na Goriškem

Poročali smo, da je ljubljanski Že
lezničar v nedeljo odpri nogometno se
zono in gostovali v Šempetru pri Gorici. 
Istočasno pa je nastopil ljubljanski Krim 
v Solkanu proti tamkajšnjemu Braniku 
in beležil prvo zmago v letošnjem letu 
z rezultatom 4:3. Zanimanje za nastop 
Krima je bilo spričo lepega vremena 
precejšnje, saj je gledalo tekmo okrog 
500 gledalcev. Igira sicer ni bila lepa, pa 
bolj tetmperametna, v kateri je predvsem 
v drugem polčasu prevladoval Krim. 
Nekateri igralci so s smiselno igro do
kazala, da so se ves čais zime pridno pri
pravljali na bližajoče prvenstvo. Poleg 
starejših je nastopilo tudi nekaj mlajših 
igralcev, katerim pa manjka še rutina 
in bodo morali svoje znanje izpopol
njevati.

Ko-t vidimo, sta se prva zdramila iz 
zimskega spanja člana slovenske lige iz 
»spodnjega doma«, da preizkusita svoje 
moči za bližajoče se prvenstvo.

Mladinsko prvenstvo FLRJ 
v sabljanju bo v Ljubljani

Tehnične novosti za naše strokovnjake in organizatorje

Kako $o merili čas v Oslu
Pri olimpijskih igrah so zbrali1 tekmovalca požene avtomatično eno

take instrumente, ki kažejo ve
liko natančnost in so zanesljivi 
v svojem delovanju. Istočasno 
morajo pa občinstvu pokazati 
kakšni so vmesni In končni re
zultati, to je časi v tekmovanju 
smuka, slaloma, veleslaloma in 
tekov. Pri hokeju pa morajo po 
kazati gole, kazni, kakor tudi 
koliko časa še preostane do po. 
sameznih tretjin.

V splošnem so dosegli potrebno si
gurnost tako, da so uporabljali vedno 
dva aparata z isto funkcijsko nalogo 
in seveda dve osebi, ki sta upravljali 
aparata. Pri večini tekmovanj upcx 
rahljamo danes na mednarodnih tek 
mah »Chronokamere Longines«, ki do
sežene čase zaznamujejo na stotinke 
sekunde natančno in jih tudi zapišejo 
Čeprav je chronocamera danes naj- 
preciznejša naprava za merjenje časa 
piri športnih disciplinah, pa še vedno 
merimo čas v soglasju s športnimi 
pravili v dotičnih disciplinah s preciz
nimi chronografi, ki so jih na olimpi- 
adi upravljali norveški časomerilci. 
Longines Chronometri in celotna na
prava, kot jo objavljamo, pa je služila 
na olimpiadi za obveščanje občinstva, 
kontrolo in arhiv.

MERJENJE ČASA PRI SLALOMU
Od vseh smučarskih disciplin za

hteva slalom najbolj zamotane pri
prave za merjenje časa. V bistvu 
imamo tu štiri posamezne skupine ur 
in to: oficialno chronografsko ploščo 
z osmimi urami, ki so jo uporabljali 
oficialni norveški čašopierilci, nadalje 
plošče s štirimi urami, ki so jo nad
zorovali Longines funkcionarji, nato 
ie bila vzpostavljena Chronokamera 
Longines, ki je registrirala rezultate 
za kontrolne in arhivne namene 
in končno šest velikih ur, ki so po
stavljene po slalomskem pobočju, da 
kažejo občinstvu čas tekmovalca, ka
terega vidijo na progi.

Na startnem mestu sta postavljena 
dva startna para D, ki sta vzporedne 
žijo .impulz, ki ga
vključena. Prva startna vrata spro
žijo impulz, ki ga da tekmovalec, ki 
se požene s starta. Tropu1? pride nre. 
ko releja E in G do ciljnega releja 
R. Da pa ne bi bila releja E in G iz ka
teregakoli vzroka sprožena slučajno 
že prej, j.ih morata naviti pred vsa
kim startom starter F, oz. njegov po
močnik H, Ce bi pa slučajno pozabil 
starter F navititi svoj rele E, potem 
obstoja še velika verjetnost, da je 
pomočnik stavterja H izpolnil svok 
nalogo. Ker pa so startna vrata D, 
kakor tudi oba startna releja E in 
G vzporedno vključena, popolnoma 
zadostuje, če uporabljamo samo enega 
izm»d obeh relejev.

Od ciljnega releja E se impulz pre
nese nao.-ei preko urnega selektorja 
N do plošče z osmimi urami, na 
kateri »la Po dve uri vzporedno vklu- 
ceni. Isti impulz gre preko posebne
ga voda dp plošče s 4 urami X Y z 
vgrajenim selektorjem, kakor tudi h 
Chronokameri Z. Nadalje gre impulz 
od releja R do selektorja u:r za ob
činstvo L. Startni impulz prvega

Vprašanje republiškega ekipnega prvaka 
e saMissmlu je še odpvio

V nedeljo je bilo v Ljubljani izve
deno republiško ekipno prvenstvo v 
sabljanju, ki pa ni bilo popolno, ker 
Kladivar iz Celja in Branik iz Mari- 
rifcora nista pripeljala svojih ženskih 
ekip in jie tekmovanje bilo samo med 
rmo-šlkimi ekipami v floretu in sablji. 
Zato je bilo na seji predstavnikov 
vseh nastopajočih društev v soboto do
poldne sklenjeno, da se bo republiško 
tekmovanje za ekipne prvake izved
lo najbrž ponovno, ker po propozici- 
jah brez sodelovanja ženskih ekip ni 
mogoče določiti republiškega ekipne
ga prvaka. Tako lahko smatramo ta 
tumnir le kot troboj med moškimi eki
pami Maribora, Ljubljane im Celja.

V soboto popoldne so se odvijale 
borbe s floretom, v nedeljo dopoldne 
pa borbe s sabljo. Zelo zanimive in 
tehnično najbolj dovršene borbe v flo
retu ao bile v srečanju Krim : Branik, 
kjer so se posamezni tekmovalci od
likovali z lepimi in taktično pravil, 
nirni akcijami. Krim je sicr to sreča
nje izoubil, vendar s tesnim rezulta
tom 7:9. Opaziti je bilo, d,a tekmoval
ci Krima niso vajeni levičarjev, ki so 
nastopili v ekipi Branika, kar je v 
največji meri povzročilo, da je Krim 
dvoboj izgubil Ktotiivar ni niti v flo
retu niti v sablji pokazal posebnega

tehničnega znanja, tekmovalci pa $o 
bili zelo borbeni in požrtvovalni, zato 
so se tudi nekajkrat dobro izkazali. 
Tako je Krim v borbi z lanskoletnim 
prvakom v sablji — Branikom — do
segel neodločen rezultat 8:8. Eikina 
Krima pa je v sablji v obeh dvobojih 
prepričljivo zmagala in dosegla v tem 
orožju prvo mesto.

Turnir je bil lepo organiziran, bil je 
v zelo okusno opremljeni dvorani JLA, 
borbe so potekale v redu in večjih 
pritožb zoper odločitve sodnikov ni 
bilo, dasi se sodniški zbor tokrat ni 
odlikoval s kakšno izredno dosled
nostjo; to pa je bila predvsem krivda 
stranskih sodnikov. Gledalcev je bilo 
vsak dan okoli 100.

Tehniški rezultati so naslednji: 
floret: Branik (Vojsk, Papež, Rai

ner, Oblak): Krim (Brčic. Grahor,
Baumgarten, Klopčič) 9:7, Kladivar 
(Jug, Jomak, Blažon, S.alobir) : Krim 
4:12 Kladivar : Branik 3:13, 1. Branik, 
2. Krim, S, Kladivar;

sablja: Kladivar (Salobir, Ju,g, Jo- 
nak, Pri.stovšek) : Krim 5:11. Kladivar 
: Branik (Celestina, Tavčar, Rainer, 
Oblat) 8:3; Krim : Branik 10:6; 1, 
Krim 2 Branik 3. Kladivar.

K. M-

izmed ur za občinstvo P, ki 
rlesni in levi strani slalomske proge, 
kakor tudi na cilju, in preključi av
tomatično napravo tako, da je startni 
impulz drugega tekmovalca prenesen 
na ostale ure.

FOTOCELICE NA CILJU
Na cilju sta postavljena dva para 

fotocelic U z ojačevalci W in pripa
dajočimi akumulatorji V. Dva svet
lobna curka iz vsake fotocelice sta 
izbrana zato, da ne bi tekmovalec že 
samo s tem sprožil impulz, ko vrže 
■mučarske palice čes rtijno linijo. 
Impulz sproži tekmovalec samo tako, 
■ie njegovo teto prereže istočasno oba 
vetlobna curka fotocelic. Prehod 

skozi cilj pa iavi fotocelica na chro
nografsko piošco z osmimi urami X 
m impulz druge, fotocelice gre na 
ploščo s štirimi urami Y. Istočasno 
pride impulz tudi do chonokamere Z 
in do selektorja ur za občinstvo L. 
Prehod sikozi cilj prvega tekmovalca 
zaustavi preko selektorja L prve tri 
ure za javnost. Po približno desetih 
sekundah, ki zadostujejo občinstvu, 
da prebere čas, se ure povrnejo avto
matično na ničlišče. To oskrbi po
sebna naprava v selektorj-u L, Stanje 
ur za občinstvo pa je avtomatično 
signalizirano telefovnistu Q. Ta mož 
torej vedno ve, kdaj so se ure povrni
le nazai na ničlišče in dč lahko znak 
za nadaljnji start naslednjih tekmo
valcev, Ko pride drugi tekač skozi 
cilj, ustavi ostale tri ure. Tudi te 
ostanejo kakšnih 10 sekund mimo im 
nato se povrnejo kazalci na ničlišče,

SMUK IN VELESLALOM
Pri sm,u,ku in veleslalomu pa star- 

t,ajo tekmovalci, kot je znamo, vedno 
na polno minuto. Startni znak dajo 
tekmovalcu s pomočjo avtomatičnega 
znamenja. Ta instrument, ki je pri
rejen za različne intervale, vključuje 
tudi zvonec Starter ima precizen 
chromograf, ki je vzporedno vključen 
z aparatom, ki da znamenje za start. 
Tekmovalec se lahko s pomočjo svoje 
ročne ure pripravi na start. Cim zvo
nec zazvoni, se lahko poda tekmova
lec na progo. Prezgoden ali prepozen 
start, ki znaša do pol sekunde, je v 
pravilih dovoljen, Ce se drži tekmo
valec na startu v teh mejah, potem se 
kaj lahko izračuna čas za določeno 
progo. Ce pa tekmovalec starta več 
kot eno sekundo prezgodaj mora iti še 
enkrat na start in ponovno startati. 
Prezgodnji start pa ugotovi časomeri- 
lec, ki je približno deset metrov pod 
ciljem. S pomočjo chronogr.afa ugoto
vi, če je bil start prezgodaj. V takem 
primeru s strelom iz revolverja opo
zori starteria.da je treba start pono
viti. Impulz od startnih vrat gre pre-
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ko startnih relejev ponovno k ciljne
mu releju, kjer je en vod speljan h 
chronokameri, drugi pa k posameznim 
chronogirafom. Oprema na cilju je 
takšna kot pri slalomu. Od fotocelice 
prihajajoči impulzi gredo ponovno na 
chronografsko ploščo z osmimi urami 
in n,a ploščo s štirimi urami i-n na 
chrcincikamero, Preko proge so tudi 
pri tekmovanju v smuku postavljene 
ure za javnost, ki pa med vsem tek. 
movanjem tečejo kar naprej. Ker ve
do gledalci, da mora tekmovalec star
tati v predpisanem času, lahko hitro 
ugotovijo, kako hitro smuča po progi 
navzdol.

Pri ostalih tekmovanjih, kot so to ne 
primer teki merimo čase tako kot pri 
smuku. Razlike obstajajo samo v 
vrstnem redu na startu. Start za te
ke je dan z zvoncem vsake tri minu
le. Pri tekmovanju v bobu merimo s 
pomočjo ciljne in startne vrvice start 
in prihod v cilj. Tekmovalci pri hi
trostnem drsanju startajo na znak s 
pištolo, ki je zvezana s startnim re
lejem. Na cilju pa fotocelice zazna
mujejo prihod drsalca. V dvomljivih 
primerih pa za vsak slučaj uporabijo 
za končnoveljavno sojenje tudi stere- 
oskapsko filmsko kamero.

Sabljaška zveza Jugoslavije namera
va poslati na mladinski mednarodni 
kriterij v Cremono (Italija) svoje za
stopnike. V ta namen je letošnje mla
dinsko državno prvenstvo odrejeno ne
koliko bolj zgodaj od lanskega in bo 
verjetno 15. in 16. marca v Ljubljani; 
Organizacijo tekmovanja je prevzela 
Sabljaška zveza Slovenije.

Prvak šest plasiranih v finalu bo 
odšlo v Cremono, kjer bo tekmovanje 
sredi aprila. Turnir bo torej služil kot 
izbirna tekma za Italijo, izveden bo v 
Domu JLA, sodelovali pa bodo člani 
vseh jugoslovanskih društev z neome
jenim številom. Ne vemo sicer, ali bodo 
letos slovenski mladinci dosegli boljši 
uspeh kot lani, mislimo pa, da bo le
tošnje prvenstvo na visoki stopnji. Kot 
znano je Slovenija na lanskem držav
nem prvenstvu sodelovala v zelo okr
njen ;i številu, vendar je kljub temu 
dosegla lepe uspehe: pri mladinkah 1. 
in 4. mesto (Mihelič, Košir), pri mla
dincih v sablji pa 3. mesto (Baumgar
ten), medtem, ko je predlansko prven
stvo v Ljubljani pomenilo največji 
uspeh slovenskega sabljaškega športa 
po osvoboditvi; v floretu smo si pribo
rili drugo, tretje in četrto mesto, v 
sablji drugo, tretje, četrto in peto me
sto, v meču pa šesto, sedmo in osmo 
mesto; mladinke so zasedle četrto me
sto.

Tekmovalcem Slovenije želimo, da 
bi v letošnjem letu dosegli vsaj pribli
žno enak uspeh, je pa letos konkuren

ca neprimerno večja, ker tekmujejo 
vsi mladinci do izpolnjenega 21. leta.

K. M.

Ptujski nogometaši so spoznali, 
da brez potu ni medu

Ker v časopisu le redkokdaj za
sledimo članke o ptujski fizkulturi, bi 
v nekaj vrstah osvetlil delo in težave 
ptujskih nogometašev.

Znano je, da je ptujski nogomet zad
nje čase na zelo nizki kvalitetni stop
nji. To se videlo posebno, ko je ptuj
ska Drava igrala še v slovenski nogo
metni ligi in se je morala po končanem 
prvenstvu vrniti v drugo ligo, kjer pa 
bi lahko naslednjo sezono ob večjf 
disciplini dosegla prvo mesto. Tudi v 
Ptuju je sedaj za nogomet mrtva se
zona. Vendar je mrtvilo med nogome
taši že popustilo. Vse kaže, da so se 
tudi oni prebudili iz spanja in si zada
li nalogo doseči čim boljšo formo in 
kondicijo do začetka prvenstva. Trenin
gov se redno udeležujejo skoraj vsi, 
zavedajoč se, da bodo le z vztrajnim 
delom lahko kaj dosegli. Postali so zelo 
dis iplinirani in pazljivo poslušajo 
strokovne nasvete vodstva, sami pa te
žijo za tem, da bi čimveč pridobili, kar 
je bilo doslej zamujenega. Ce bodo še 
naprej tako vztrajni in disciplinirani, 
bodo letos lahko z mnogo večjim uspe
hom zastopali zgodovinsko staro me
sto Ptuj in pokazali svojim prijateljem, 
da so tudi v nogometu res napredo
vali. S. D.

Lepa si, zemlja Koroška,
Navadno se zgodi, kadar Je človek 

polrn številnih vtisov, da res ne ve, kaj 
bi govoril, ali celo napisal. Tako je 
tokrat tudi z menoj. Samo nekaj dni 
sem na Koroškem, pa je že bilo toli
ko doživetij, kot že zlepa ne pomnim.

Na željo koroških športnikov sem z 
našimi sikafcailci odpotoval na tekmova
nje v St. Janž. Pavič me je pot zane
sla v te kraje, o katerih vedno govo
rimo, zato je bila moja radovednost 
še večja, kakor zadnjič, ko sem odha
jal v Italijo. Čeprav imaš do St. Janža 
oko)4 tri ure vožnje, se ti zdi, da si 
oddaljen iz Ljubljane sto in sto kilo
metrov, seveda, ker moraš kot običaj
no Oia meji opraviti in urediti vse 
formalnosti za potovanje v drogo dr
žavo. V resnici pa si bolj ali manj 
pod vrhovi Karavank, ki jih lahko vi
diš ter iiz Ljubljane.

Na Jesenicah smo bili že vsi zbra
ni, čeprav so naši fantje doma iz raz
nih krajev na Gorenjskem. Najbolj 
smo bili veseli Avsenikove harmoni
ke, o kateri že danes govorijo Koro
šci po vsej Rctžni dolini.

Kmalu smo bili onstran Karavank, 
v drugi državi, pa vendar med svoji
mi ljudmi. Zares lepa zavest, ki te 
dodobra prevzame. Do odhoda vlaka

je bilo še precej časa, kajti vlak iz 1 Zwit.tra in zastopnike avstrijske ob- 
Podrožce proti Celovcu nas ni čakal,'
Kmalu sm<, bili v pogovoru s prijaz
nimi vaščani, ki so bil; veseli našega 
obiska in polni hvale o naših smučar
jih. Nekdo je samo omenil, da je v 
bližini majhna skakalnica, kjer mla
dina bližnjih in daljnih vas; večkrat 
preizkuša svojo hrabrost, z veliko že
ljo seveda, čim lepše skočiti. Brez 
besed so si naši fantje tako) naložili 
dilce na rame. Zidar kar v dolgih 
hlačah, Langus pa celo s kravato, od
ločeni da kar tu »začnejo svojo tur
nejo« po Koroški. No, o tej skakalni
ci in skakanju ne bom govoril, le to 
bi omenil, da je bito kmalu poleg pre
cej Ijuidj im vsak je vedel povedati to 
in ono o naših skakalcih, Polda je se
veda najbolj popularen.

Sprejem v St. Janžu je blo pravo 
doživetje. Prireditelj, nedeljskega tek. 
movamja — Slovenska športna zveza 
na Koroškem —- je preskrbel vsakemu 
izmed nas udobno stanovanje v zaseb
nih domovih koroških Slovencev, ki 
so nam skorajda s solzami v očeh, gi
njeni od veselja ob prestopu čez do
mači prag, stiskali roke. Na poti do 
postaje proti vasi se je ločil najprej 
Gorišek, nato Avsenik in Stanonik, kot 
zadnje pa so nas gostoljubno sprejeli 
v hiši zavednega Slovenca Heissa.

Naša skrb je bila, da takoj pregle
damo skakalnico in de pomagamo 
skrbnim funkcionarjem pri njihovem 
delu, da bi bila prireditev čim lepša,.
Najprej smo vso skakalnico steptali z 
nogami, preuredili nalet, nametali sne
ga na doskočišče, ki ga je bilo treba 
še najbolj preurediti, taiko da je ska
kalnica Po našem delu dobila kair slo
vesno lice. Korošci in naši fantje so 
nato nekajkrat skočil; in kar kmalu 
mi je bilo jasno, da bo borba v glav
nem med našimi skakalci, za boljše 
mesto pa se bodo borili Zidar, Mežik 
in Langus.

Nedeljsko tekmovanje je privabilo 
gledalce vseh okoliških vasi, pa tudi 
številne ljubitelje tega športa iz Ce
lovca im Beljaka. Opazil) smo našega 
konzula tov, Vošmjalka, dalje dr. Pav
lina, predsednika Prosvetne zveze dr.
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LEGENDA:
D — mehanična vratca pri startu, ki 

sprožijo električni impulz;
E — startni rele
F — naprava, ki napne startni rele E 
G — startni rele
H — naprava, ki napne startni rele G 
L — selektor za ure za občinstvo 
N — selektor za chronografe oficial- 

nih časomerilcev
O — telefonska postaja pri startu 
P — ure za občinstvo 
p — stabilizator za ure za občinstvo 
Q — telefonska postaja pri cilju 
R — razdelilni rele pri cilju 
U — fotocelice z dvojnimi očesi
V — akumulatorji
W — ojačevalci pri fotocelicah 
X — chronografska plošča z osmimi 

urami oficialnih časomerilcev
Y — chronografska plošča s štirimi

urami z vgrajenim selektorjem 
Longines

Z — Chronokamera Lcmglnes 
(Prirejeno po »Neme Ziiricher

Zeitung«.)

lasti.
Tekmovanje je bilo zares odlično 

pripravljeno. Na sodniškem stolpu so 
bili štirje avstrijsk; sodniki, ki so med
se sprejeli še našega tov. Predaliča, 
sam sem imel častno nalogo z mesta 
vodit; celotno skakanje, kot pri nas 
v Planici tov Pel.an. Naši skakalci so 
bili za razred boljši od ostalih, razen 
Kostnerja, ki ima zares lep odskok, 
miren let, pa tudi doskok mu ne dela 
preglavic. Kostnerja bomo videli čez 
tri tedne na planiškem tekmovanju in 
lahko marsikomu prekriža račune. 
Ostali skakalci ne presegajo povpreč
nosti, zat-o so bili naši fantje v ospred
ju celotne pozornosti. Bisitrejše oko je 
opazilo tiho borbo med Zidarjem, Me
žikom in Langusom. Od vseh je imel 
še najboljši položaj Langus, ki je kot 
tekmovalec z zadnjo startno številko 
imel lep pregled nad svojimi tekmeci. 
Priznati moramo, da je bil tokrat ne
dvomno boljši od vseh, medtem ko je 
imel dirugeiplasirand Zidar brezhiben 
doskok, bil pa je nemirnejši v zraku. 
Zagrizeno so se borili tudi ostali na. 
ši fantje, saj so se vsi zvrstili do 10. 
mesta. Lep uspeh za naš skakalni 
šipoirt, zato vse priznanje našim skakal
cem!

Zvečer smo se v domačem in prisrč
nem okolju zavrteli, prepeli vse pes
mi, kar smo jih mali, kar je med po
slušalci rodilo vihar navdušenega odo- 
bravanja. Starejši ljudje so nas obje
mali in solze veselja so jim polzele 
po licih.

V nedeljo bomo v Celovcu, kjer bo
mo verjetno imeli še težje opravilo. 
Ves ta čas bodo naši fantje po okoli
ških vaseh trenirali slovensko mladino 
in ji pokazal; osnovne pojme skakal
nega športa. Da bi videli, kako se te
ga trenutka veseli koroška mladina!

Se bi lahko govoril o tekmi, mislim, 
bolj o vtisih med tekmovanjem, o go
stoljubju domačinov, o lepi koroški 
zemlji in kaj še vse. Toda preveč j® 
vtisov, beseda pa preslaba, da bi lah
ko vse tako opisal, kar sm0 doživeli. 
Morda kaj več o vsem tem v .prihod
nji številki čez teden dni,

Marijan Lipar

Salomonska sodba
Sodišče v Sao Paolu Je imelo te d«d 

težko nalogo. Ognjevita Brazilijanka 3 
vložila proti svojemu možu tožbo za 
čdtev zakona, češ da jo je med VoSiX*!l 
šanjem radioprenosa nogometne tekrn 
tako sunili z nogo. da je odletela iz P?* 
stelje. Mož pa se je bnand-l takole: 
je tekma za Rio kup in ves čas 
mimo ležala v postelji. Pet minut PrTg 
koncem je bil rezultat 2:2. Tedaj Pa d 
je pojavil Rodrigues od Palmeirasa P**, 
vrati Juventusa popolnoma sam. 1*?, < 
šiite, popolnoma sam. In se je zgodil® • 
Sodni,ic je razumel nogometno srce u 
zakon ni bil ločen.

Če ima tašča glavno besedo
Ce ne bi Bergmann postal oMmplfl* 

zmagovalec, potem tudi njegova „ 
ne bi dosti govorila. Ker pa Je Berem a 
oim.pi.fski zmagovalec, tako mora._Ja;ti. 
tašča iz Kanade marsikaj i-
»Pravzaiprav.« pravi tašča, »bi mora! AJj,e 
flnn že zdavnaj startati za Kanado. .j 
ne bi ti birokrati tako počasi uiyJ ,e 
listin o državljanstvu.« Bergman ®e 
namreč lansko leto poročit v Kanadi- ^ 
je tam gostoval pri nekem smučars* 
tekmovanju. Tako je le malo manj* 
da ni Bergmann starta! na olimP19” 
za Kanado,



Po svetovnem plavalnem re$cor3a ameriške štafete

Kdo bo v Helsinkih zmagal na 4 x 200 m prosto
Strokovnjaki sodijo, da predstavlja štafeta 4X200 m prosto odraz 

moči pozamezne plavalne ekipe. Izgleda, da bo to mišljenje pravilno, 
saj je razmerje disciplin prostega prsnega in hrbtnega sloga v olim
pijskem programu izraženo v številkah 4:1:1. Zaradi tega je odločilne
ga pomena za posamezno ekipo, da ima čim boljše cravvliste, kajti 
proge prostega sloga prevladujejo. Štafeta 4X200 m prosto pa pred
stavlja nekak povzetek celokupne moči neke ekipe v prostem slogu.

li sezoni postavila francoeika četverica 
Jamy, Boiteux, Bernardo in Blioch.

NEKAJ IZ ZGODOVINE REKORDA
V 20 leitih kar je bil prvikrat zabe

ležen svetovni rekord v štafeti 4x200 m 
prosto s časom pod 9 minut, se je me. 
ja pa-emakmija skoraj za 30 sekund. 
Lestvica izgleda takole

N} minilo še 14 dmii ko sm0 prese
nečeni brali vest o novem svetovnem 
fekordiu ameriških plavalcev iz univer
ze Yale v New Hawenu, ki so v po
stavi Moore, Sheff, Mc Lame in Tho- 
toam pirepravali to progo v času 8:29.4,
Študenti ya:lsike univerze so stem ča
som za 3,6 sekunde znižali mejo sve
tovnega rekorda, ki ga je še v piretek-

8:53 4 Japonska (MyazaM, Yusa, Toyada, Yokoyama) 1932 
8:52,2 (Japonska (Yusa, Makino, Inshiharada, Negami) 1935 
8:51,5 .aponska (Yusa, Sugiura, Arai, Taguči) 1936 
8:48,0 ZDA (Ris, Wolf, Mc Lane, Smith) 1948 
8:45.4 Japonska (Hamaguči, Murayama, Hašisuma, Furuhaši) 1949 
8:49,6 Japonska (Hamaguči, Murayama, Hašisuma, Furuhaši) 1959 
8:33,0 Francija (Bernardo, Blioch, Boiteux, Jany) 1951 
8:29,4 ZDA (Moore, Sheff, Mc Lane, Thoman) 1952

jem« ter da se japonski tekmovalciNa Olimpijadi v Los Angelesu 1932 
leta so Japonski plavalci priredili pra
vo revolucijo s svojimi številnimi 
fcntagami iin novimi rekordi. Do tedaj 
Precej nepomembni plavalci Japonske 
50 v moških dlseipifaah, z izjemo pro
sa 400 m prosto. Pobrali vse zlate 
fbtedtslje in s tem zeBenčili dotedanjo 
I^vmoč Ameiričanov. Med številnimi 
^^gatmi Japoncev v Los Angelesu je 
kUa najpomembnejša prav v štafeti 
4x200 m prosto saij jim je poleg zlate 
*lledlail je prinesla tudi nov svetovali re- 
^ prvikrat zabeležen rezultat pod 9 
•bitnmt v disciplini..

se
vestno pripravljajo za najvažnejši 
»spopad«, ko se bodo na štartnem 
kamnu v Helsinkih srečala vsa naj
boljša moštva sveta.

NAJBOLJ ZANIMIVA TOČKA 
OLIMPIJSKEGA PLAVALNEGA 

SPOREDA
Težko je že vnaprej predvidevati, 

katera točka plavalnega sporeda bo 
v Helsinkih najbolj zanimiva. Vendar 
po dosedanjih rezultatih in uspehih 
posameznih držav lahko predvidevamo, 
da bo štafeta 4x200 m prosto vsekakor

... _________ -

^anebska štafeta 4 x 200 m prosto bo v Helsinkih zelo nevarna tudi ame- 
'skim piavačem in se bo lahko borila za zlato kolajno. - Na sliki (od leve 

pr°ti desni) Jany, Bernardo, Boiteux in Blioch, ki so lani nastopiti v Ljub
ljani in z lahkoto osvojili prvo mesto

- 'dn; pred berlinsko olimpijado 
četverica ponovno izboljša 

hc,op^ na tej progi in v Berlinu niji- 
zmaga ni bila ogrožena. Ponov- 

novim rekordom o&voije zlato me- 
£ j. -,0 in puste drugoipteisirano ekipo 

"■za 11,5 sekund za seboj.
5ePruSa svetovna vojna je prekinila 

** svetovnih rekordov in na prvi 
g v°jni olimpiadi je malokdo verjel, 

b° izboljšan 12 let stari rekord Ja- 
$t Cey, ki v Londonu niso smeli na
to Patn Toda že v predtekmovanjih,
Cj.er so Madžari (8:53.6) in Amerikan- 
dal dosegli dobre čase, se je

° ^lepati, da borba za nov svetov- 
ekord —- kljub odsotnosti Japoncev 

^‘nemogoča. Finale so prinesle ne- 
Mad'- n° borbo med plavalci ZDA in 
reu arske, ki je rodila nov svetovni 
ratl r(^' Tudi Madžari kot drugoplasi- 
$tar e^’Pa, so zabeležili boljši čas od 
>'s:4ad$ SVet°vnega rekorda Japoncev

dojen- 'toVn., Ver^el Japonce na lestvico sve- 
Va ltl rekorderjev v tej disciplini. No- 
tV6«®eneracija japonskih plavalcev, s 
ha rekorderjem Furuhašijem
dvigčelu, je še dvakrat izboljšala po- 

Arneričanov iz Londona.
bi2a °®ba mednarodne plavalne orga- 
telt0 da so za dosezanje svetovnih 
Volj, .v v štafeti 4x200 m prosto do- 
(d0 tn‘ tudi bazeni 25 m ali y dolžine 
So Qai so bili dovoljeni samo bazeni 
Hlov °lžine) je odprla nove možnosti 

pt 6rn na rekorde«.
6kr'o^ncos^i trener Minville se je prvi 
*ra6eo> v°^ ^a- Izbral je »najlažji« 
£rin-° . *3azen v Marseillu, vestno 
riCo ®vIjal najboljšo francosko četvo- 
»lem ? rnaksimalne forme in ob ugod- 
^sPeh renut^u pritisnil na štoparico. 
Po n- Je Presenetil celo njega samega. 
Boiteueg°Vem ra^unu bi morali Jany, 
deseonv ®ernardo in Blioch za nekaj 
je »Uitk Prekositi Japonce, vendar se 
Eekun<-) ‘n Francija je za celih 7,6 
Marcji- 'zboljšala svetovni rekord. 
*■>-- ■ xd° se je ob tem času že spra-Še
'ernw,a*’ kje je končna meja, saj že pri
edjn re*t°rdu znaša povprečen čas po
it, _,Ca -1:08.3!! Ni še minulo pol leta 

-°Pet vest o novem rekordu. Stu-ehtje z Yale univerze so zaenkrat z
»S 8:29.4 (povpreček 2:07.4) za- 
b0rlPl-' bsto svetovnih rekordov. In kaj 

na to odgovorili Japonci? Vse 
da je tam »tišina pred vihar-

,0(>do

Res, da njihov lanski uspeh 8:45.9, ki 
so ga dosegli v 25 m bazenu v Moskvi 
ni toliko vreden kot rezultat iz Lon
dona (8:48.4), toda tudi zanje smo lah
ko prepričani, da bodo sestavili šta
feto z rezultatom pod 8:50.0.

S to četverico držav (če izvzamemo 
ZSSR)- ki se verjetno ne bo udeležila 
plavalnega dela olimpijskih iger) pa 
še ni zaključena skupina reprezentanc, 
ki so zmožne doseči rezultat pod 9 mi
nut. V prvi vrsti moramo upoštevati 
Avstralijo (ki je nimamo v deseterici), 
ki bo imela v svoji sredi svetovnega 
rekorderja Marshalla. Njih plavalci so 
posamezno dosegli na 200 m prosto v 
zadnjih sezonah odlične rezultate: Mar
shall 2:05.6, Agnew 2:12.6, 0’Neill 2:14.6 
in Dracke 2:15.0. Ce seštejemo čase teh 
štirih plavalcev dobimo rezultat 8:47.8! 
Dalje imamo v lestvici švedski klub 
Elfsborg, katerega plavalci so zabele
žili lani rezultat 9:04,2. Vendar to je 
samo rezultat nekega švedskega kluba 
in če seštejemo rezultate štirih naj
boljših Švedov v pretekli sezoni (Lars- 
son 2:09.5, Ostrand 2:12.4, Morgen 2:14.6 
Olander 2:16.4) dobimo rezultat 8:52.9.

Tako bi dobili osem finalistov iz 
Helsinki »na papirju«: ZDA, Japonska, 
Francija, Madžarska, Avstralija, ZSSR, 
Švedska in Brazilija. Vendar to so le 
ugibanja in napovedi, zato poglejmo 
katera reprezentanca ima še kaj mož
nosti, da »priplava« do finala. Med te 
spadajo predvsem Anglija, Nemčija, 
Jugoslavija, Španija, Argentina in Ni
zozemska.

KAKŠNI SO IZGLEDI 
JUGOSLOVANOV?

Jugoslovanska štafeta 4x200 m prosto 
je na olimpijskih igrah v Londonu z 
rezultatom 9:14.0 zasedla 5. me-sto v 
finalu. To je bil brez dvoma eden 
največjih uspehov, ki smo jih dosegli 
v plavalnem športu sploh. Danes, ko

se plavalni šport po vsem svetu tako 
naglo razvija, se lahko resno vpra
šamo ali bo čas s katerim smo 1948 
zasedli 5. mesto, v Helsinki sploh za
doščal za vstop v finale? Kolikor lah
ko danes precenimo rezultate posamez
nih držav, moremo ugotoviti, da se bo 
meja za vstop v finale prav gotovo 
sukala nekje okoli 9:10,0 ali pa celo 
še niže. In na koncu poglejmo še kak
šni so izgledi, oziroma kakšen čas lah
ko doseže v letu 1952 naša reprezen
tanca.

Nedavno so bili odrejeni naslednji 
olimpijski kndidati za štafeto 4x200 m 
prosto: Stipetič, Jager, Franjkovič, Mi- 
hajlov in Rvinc. Ce seštejemo najbolj
še čase iz pretekle sezone naših olim
pijskih kandidatov (Stipetič 2:l,5-4, Ja
ger 2:19.0, Franjkovič 2:19.6, Mihajlov 
2:20.2) dobimo rezultat 9:14.2. S takim 
časom seveda ne moremo računati na 
kakšen uspeh, vendar moramo upošte
vati, da so kandidati izbrani skoraj 
izključno iz mladih plavalcev, od ka
terih lahko upamo, da bodo v prihod
nji sezoni še napredovali. Ce predvi
devamo, da bodo Jager, Franjkovič ali 
Mihajlov izboljšali svoje rezultate za 
2 do 3 sekunde, potem lahko upamo, 
da bi naši olimpijci dosegli čas okoli 
9:05.0, kar bi morda zadoščalo, da bi 
»za rep« vjeli finalno bdrbo.

Seveda tudi to je vse le na papirju. 
Medtem ko dan za dnem zasledujemo 
po časopisih o novih rekordih plaval
cev ZDA, Francije, Švedske, Nemčije, 
Argentine, Brazilije itd., so naši pla
valci (in še to ne vsi olimpijski kan
didati) šele pred nekaj dnevi začeli z 
zimskimi pripravami za olimpiado.

Ob zaključku lahko ugotovimo, da bo
do odhajali naši plavalci v Helsinki z 
mnogo manjšimi izgledi, kot so odha
jali v London in da bo kakršenkoli 
plasma v finalu za nas predstavljal 
zelo velik uspeh. M. P.

SE NEKAJ O NASTOPE

Po nastopu naših olimpijskih tek
movalcev Polde, Klančnika, Birkove 
in Kordeževe je bilo precej različnih 
mnenj, ki pa niso bila vsa dosledno 
utemlejena. Tudi naše dnevno in stro
kovno časopisje jc pisalo različno. Eni 
so trdili, da je nastop naših olimpij
cev kar uspešen, zlasti so polni hvale 
o nastopu Polde, ki je zasedel 16. me
sto med najboljšimi Srednjeevropejci. 
Vsa ta poročila so pisana bolj ali manj 
brez posebnih pomislekov in so ver
jetno romala brez temeljite strokovne 
presoje v naše liste. Prav gotovo pa 
je potrebno danes, ko so olimpijske 
igre že za nami, še enkrat spregovo
riti o nastopu naših štirih tekmoval
cev in objektivno ugotoviti končno 
oceno naših tekmovalcev na letošnjih 
olimpijskih igrah v Oslu.

Pred odhodom v Oslo sta naša re
prezentanta Polda in Klančnik dose
gla zadovoljivo formo, posebno še 
Klančnik, nikakor pa ne takšno, ki bi 
ustrezala njuni sposobnosti. Za to je 
več vzrokov. Eden najvažnejših je ne
dvomno pomanjkanje snega v trenut
ku njunega največjega zagona pri tre
ningu. Tako sta oba odpotovala na 
različna tekmovanja, predvsem po Av
striji in še takrat smo ugotavljali, da 
z njunim skakanjem nismo povsem 
zadovoljni, poudarjali pa smo te ob
jektivne težkoče in bili prepričani, da 
se bosta končno le pripravila za čim 
uspešnejši nastop na Norveškem. Vse
kakor je bila ta njuna predpriprava 
le pomanjkljiva, za kar pa ne nosi 
krivda niti strokovno vodstvo, še manj 
pa sama skakalca. V takšnem okolju 
sta se znašla tik pred odhodom v Oslo 
in čeprav smo vedeli, da se bosta 
uporno borila, ni bilo pričakovati od 
njiju kdove kako odličnega rezultata. 
Sedaj pa še nekaj o odhodu. Medtem 
ko so vsi ostali inozemski tekmovalci 
bili na skakalnici v Holmenkollnu več 
kakor deset dni, sta naša tekmovalca

Kakšen naj bo kolesarski trening na valjih?
V letih po osvoboditvi imamo kolesarji takoj spomladi velike dir

ke (etapna 1. maja), vsled česa r morajo biti dirkači, ki hočejo uspeš
no nastopati v tej dobi, konec aprila že v polni formi. Naši vozači 
— fccvzemši Primorcev — so zavoljo bolj ali manj hudih zim gle
de zimskega treninga dosti na slabsem n« prani kolesarjem iz ostalih 
republik. Da se temu handicapu izognemo, je nujno, da poleg inten
zivnega splošnega kondicijskega treninga treniramo na valjih. Tudi 
med spomladanskim cestnim tr eningom, ko istega prekine večdnev
no deževje* je vožnja na valjih koristna za obdržanje kondicije.

Ziimelkl trening na valjih ima več 
cilijtev:

1. V mesecih Januar, februar, ma
rec — v času too zazradli mraza in sla
bih cest ni mogoče trenirati na cesti 
— se kolesar na valjih usposobi za 
naidlaiijmiji bnaimsiki in kondicijski tre
ning ča?ofm:la/ti,

2. Zaradi večje duševne koncentra
cije voiaač bolj pazi na globoko in 
ritmično dihanje.

3. Ugotovi oziroma popravi pozicijo 
na kolesu,

4- Izpopolni tehniko vrtenja gonillt, 
t. j. enakomerno pritiskanje navzdol, 
vlečenje navzgor in delo pete.

Trenilo g na valjih naj bo v zračnem 
pirosto.ru, v dvorani, ali pa zunaj na 
soncu v zavetju pred vetrom, Ker 
se vozač močno oznoji, mora biti pro
stor za masažo in oblačenje kurjen 
in brez prepiha.

Valji naij bodo nastavljeni oz. na
ravnani tako da kolo ne more zaradi

"V Domžalah so se izkazali 
mladi smučarji

Domžalski mladinci In pionirji so imeli 
preteklo nedeljo svoj smučarski prazn-ik. 
Dolga povorka 130 smučarjev v tekmo
valni opremi in z zastavo na čelu je 
odkorakala izpred gimnazije skozi mesto 
na smučarske teireoe Postovke. Tam so 
si že med tednom .pripravili proge za 
teke in slalom ter malo skakalnico. Ob 
devetih se je začelo: 37 najmlajših je na 
vsake pol minule spuščal starter na 
2 km smučarski tek. Najboljši: Hribar 
Ignac v času 9,16, nato Narobe Janez 
10.17 i.n Zupan Franc 10,22. — Med pio
nirkami: Habjan Marija in Merhar Mar
jeta. — Se večje zanimanje je bilo za 
slalom, kjer je marsikdo speljal mimo 
vratc. Med 54 tekmovalci je zmagal Pelc 
Andrej 36,2, sledita Vrtove Bogo 46.8 in 
Cajhen Božo 49.1. — Na sosednjem grič
ku je bila skakalnica. Kar mrgolelo je 
radovednežev, ki so komaj čakali na 
znak starterja Toša. da 48 pionirjev in 
mladincev lahko začne s skoki. Po da
ljinah in slogu je bil najboljši vsestran
ski Košak Franc z skoki 10.5 in 9,5 m. 
Za njim sta se uvrstila Mazgon Marko 
in Brenčič Franc, oba 8.5 in 9,5 m.

I< uspeli prireditvi sta največ pripo
mogla gimnazijski ravnatelj tort Flerin 
in prof. Merhar, saj je bila večina tek
movalcev gimnazijcev. Žal pa smo opa
zili, da tudi to pot. domžalski smučarji 
ni,so bili aktivni. Morda se bodo izka
zali to nedeljo. Zup

dvignila štadion na noge in močno 
vznemirila gledalce. Kar pa lahko že 
danes ugibamo o finalistih in zmago
valcih, bomo skušali povedati v tem 
odstavku. Najprej si oglejmo desete
rico najboljših držav na tej progi v 
zadnjih dveh sezonah:

8:29.4 Yale (ZDA)
8:33.0 Francija 
8:40.6 Japonska 
8:45.9 Madžarska 
8:46.9 ZSSR 
9:01.8 Brazilija 
9:04.2 Elfsborg (Švedska)
9:12.6 Jugoslavija 
9:13.5 Nemčija 
9:16.3 Španija

Prvo vprašanje, ki si ga lahko za
stavimo ob pogledu na to lestvico je: 
ali bo Japoncem uspelo — kljub zad
njim velikim uspehom Amerikancev — 
obdržati olimpijski primat v tej disci
plini. Čeprav zavzemajo Francozi dru- 
do mesto na lestvici z odličnim rezul
tatom — še do nedavnega svetovnim 
rekordom — bo po vsej verjetnosti 
borba za zlato medaljo le med repre
zentanco ZDA in Japonsko. Američa
nom v prid govori — poleg zadnjega 
rezultata — še dejstvo, da je ta rekord 
postavila klubska štafeta Yale univer
ze. Res, da sta dva člana te štafete (Mc 
Lane in Moore) že tudi sigurna v dr
žavni reprezentanci, vendar bo to šta
feto še bolj okrepil Havajec Ford Kon- 
no, ki je lani dosegel najboljši čas v 
ZDA na 200m prosto (2:06.1). Dejstva, 
ki pa govore za zmago Japoncev so ta, 
da japonski plavalci redko plavajo na 
rekorde in češče zmagujejo na važnih 
tekmah, dalje da postavljajo svoje re
zultate v veliki večini v 50 m bazenih 
in da se z vso vnemo pripravljajo za 
največji uspeh prav na tej progi. Bor
ba teh dveh rivalov verjetno ne bo 
prinesla novega svetovnega rekorda 
(ker bo bazen 50 m) vendar pa nov 
olimpijski rekord.

Za bronasto medaljo imamo več re- 
flektantov. Največ izgledov imata se
veda Francija in Madžarska ter ZSSR 
(v kolikor se bo sploh udeležila) pa 
tudi na Švedsko, Brazilijo in Avstra
lijo ne smemo pozabiti.

Pri Franciji se lahko samo vpraša
mo, kakšen čas bo uspelo rekorderski 
četvorki postaviti v 50 m bazenu. Z 
rezultatom med 8:40 in 8:50.0 bodo brez 
dvoma resni konkurenti za bronasto 
medaljo. Poleg Francozov so Madžari j mojstrom tega športa Bineti, Bartaliju 
prav tako resni borci za tretje mesto, j in Coppiju. Oči italijanskega športne-

nenadno povečane ali zmanjšane br. 
ziine pasti z valjev naprej ali nazaj. 
Ko-Io naj bo običajno dirkalno z za. 
voro na zadnjem kolesu brez prestav, 
opremljeno s trajnotekom, držaji za 
noge z jermenčki iin ker guma močno 
trpi, naij se uporablja' navadna robna 
pnevmatika. Prenos naj bo listi kot 
za začeto! trening na cesti (cca 48 x 
20 zob-)

Na valjih lahko treniramo dnevno, 
če so za to dlani pogoji (lastni valji, 
bliiiždina dvorane), sicer pa vsaj tri. 
krat v tednu. Vozač naj se obleče lah. 
ko, kot za dirko. Pred vožnjo naj iz. 
vaijia splošno gimnastiko za ogrevanje, 
Prvi teden naj vozi v zmerni brani 
osem do deset minut. Vsakih nadalj. 
njih 14 dni pa vožnjo podaljšamo 
z,a približno peit minut tako da na 
koncu meseča marca vozimo že pol 
ure. V aprilu lahko kakšen trening 
podatijšatno do ene ure. Ko se po pr
vem tednu treninga uvozimo, moram« 
brzino povečati, proti koncu vsakega 
treninga pa jizvesiti nekaj sprintov ter 
kakšno minuto voziti z zavrtim kole
som (imitiranje vožnje navkreber). 
Stalno jte treba pazflti m globoko, 
enakomerno dihanje. Vdihavamo sko. 
z; nos izdihavamo skozi usta. Teles- 
na drža naj bo lahka, sproščena. Ro
ke im noge ne smejo razbremenjevati 
sedeža. Položaj rok na krmilu se me
nja podobno kot v vožnji na cesti (za 
vztrajnost, sprint, navkreber). V vož
nji na valjih se najlaže ugotovi pra- 
villnaj lahkotna drža telesa - pozicija.

Nenehno naj se paizj na pravilno 
delo nog. Noge vrtimo lahko nesun- 
kovito, z enp nogo pritiskamo, z dru
go pa vlečemo gonilko navzgor, Isto
časno Pa tudi stopalo neprisiljeno 
vrtimo s petno mišico. Stopalo naj im,a 
ko je gomiLka v navpični legi, vodo
raven položaj. Pri poti navzdol dobi 
peta vsled pritiskanja skoraj nižji po
ložaj kot prsti. Ko pa gornika preide 
vodoravno iliego, zavrtfmo stopalo s 
priitegom petne mišice t.siko, da so v 
najnižjem položaju gonilke prsti pre
cej nižji kot peta. To gibanje oziroma 
zamah stopala odstrani mrtvo točko 
gonilke, (katera sicer nastane, če tega 
vrtenja ne izvajamo), S tem doseže
mo, da druga noga prične prej priti-

Tudi med italijanskimi kolesarji kriza?
24. februarja >e bila na stezi Sassari. Cagliari na Sardiniji prva 

letošnja cestna dirka v Italiji, Dejansko ta dirka ne predstavlja ofi- 
cielne otvoritve sezone, pa če prav se ponavlja vsako leto. Kot ofi- 
cielno otvoritev tekmovalne sezzone smatrajo tradicionalno dirko Mi
lano—San Remo, ki bo 19. marca.

Ta dirka služi kot nekakšna pred
priprava oziroma kot preizkušnja moči 
posameznih tekmovalcev. Zmagal je 
namestnik Bartalija Corrieri. »Asi« na 
tej dirki niso prikazali kdo ve kaj.
Bartali je bil 8., Magni nekje med 20. 
in 30. mestom, dočim Fausto Ccppi ni 
nastopil. Tretje mesto je zasedel Ba- 
ronti, ki ga poznamo iz dirke »Po 
Hrvatiki in Sloveniji«.

Tudi v kolesarstvu Italijani zaskrb
ljeno gledajo v bodočnost. B.artali ima 
38 let, Coppi 33, Magni 32, Bevilaqua 
33 itd. Vsi so že prešli kulminacijo 
svojih sil, a pravih naslednikov še n: 
na vidiku. Mnogo je mladih kolesar
jev, ki kažejo dobro formo (na primer 
Astrua, Fazio, Soldas.si, Radovan, Pa
ziti. Fornara, Casola itd), toda njihovi 
rezultati še zdaleč ne presegajo pov
prečja ni1 i ne kažejo onih izrazitih 
talentov, ki so bili prisojeni velikim

ga občinstva so še vedno uprte v Bar
talija in Coppija. Od njih pričakujejo 
ponovne zmage. »Stari« Bartali je bil 
v zimskem času na turneji v Argentini 
in izgleda, da je njegova pripravlje
nost zelo dobra. Coppi je odbil laska
vo ponudbo za gostovanje v Južni 
Ameriki, hotel se je dodobra spočiti 
po tolikih nesrečah v zadnjih dveh le
tih. Sedaj pa že dalj časa trenira na 
ligurski rivieri. Odločen je ponoviti 
uspehe iz leta 1949 in se maščevati 
vsem zlobnim jezikom, ki ga že po
stavljajo med staro šaro, Ce mu bo 
uspelo, bomo kmalu videli.

Stanje v Franclji je približno ena
ko. Tudi Francozi še vedno računajo 
n,a stare »ase« Bobeta, Robiča, Barbo- 
tena itd. Tudi oni nimajo prave zame
ne za stare. V Švici bosta 27-letni Hu
go Kotolet in 31-letni KtiMer igrala 
vodilno vlogo in od njih lahko priča, 
kujemo največje uspehe.

Reščič D.

skati kot prva preneha. Tako prepre
čimo, da bd pq vrtenju gornik nastali 
sunki. Da mišice nog enakomerno 
obremenimo, moramo medtem ko z 
eno nogo pritiskamo navzdol, vleči z 
drugo nogo navzgor takoj, ko je ista 
prešla v najnižjo točko. Stopalo se 
zaradi vlečenja še bolj poveš;, nav
zdol. Ko sko pa v poti navzgor prešli 
vodoravno lego gonilke, pa skušamo 
stopalo spraviti v prvoten — vodora
ven položaj. Da se nam noga oziroma

Crne.brnta, člen dr'z -r« ree«-mi-n-
ce, je eden naših najboljših kolesarjev

čevelj ne izvleče iz stopala, nam slu
žijo jermenčki iin na podplatu, tik za 
notranjim robom stopala pritrjen pas 
trdega usnja, ali pa na podplat pri vi- 
ta specialna aluminijasta ploščica z 
zarezo za rob stopala. To dvojno vrte
nje nog jn stopala ustvari tako imeno
vano »okroglo« vrtenje gohilk. Po tre
ningu se moremo masirati aili izvajati 
sprostilne vaje (lahek tek), telo dob
ro zbrisati in preobleči.

Trening na vatiih ni dobro preki
njati.

Trening je vežbajnje. ne pa tekma. 
Nikakor naj se trening na valjih ne 
sprevrže v prisilno naprezanje, naj 
ostane predvsem š.port — zabava.

Ivan Valant

med 30 državami prišla zadnja, ali 
bolje rečeno dva dni pred samim na
stopom. Ze tu je kar točna ugotovitev, 
kje tiči vzrok predvsem slabega plas
maja Klančnika, za katerega vemo, 
da še prav posebno potrebuje daljšo 
dobo za prilagoditev podnebja in pa 
tudi skakalnice. Ce govorimo o Fol- 
dinem rezultatu in primerjamo nje
govo 16. mesto z rezultati drugih bolj
ših tekmovalcev, in ga ocenjujemo s 
te strani, moramo um ne samo zado
voljni, ampak kar zelo veseli. Pisec v 
»Borbi« pa je našel za Poldo še drugo 
pohvalo. Prvič na olimpijskih igrah se 
je zgodilo, da je' jugoslovanski tekmo
valec nabral več kakor 200 točk, kar 
je tudi lepa ugotovitev, ki potrjuje 
mednarodno vrednost našega Polde.

V končni lestvici vidimo, da so pred 
Poldo uvrščeni kar trije Nemci, brut- 
scher, Vv eiier in rvleisl. Malo čudno kaj
ne, ko vendar vemo, da so tudi drugi 
naši skakalci, ne samo Klančnik in 
Polda, na različnih tekmovanjih bili 
skoraj vedno boljši, sedaj pa so prav 
isti skakalci naenkrat toliko boljši. Ti
sti, ki bolje pozna sedanje smučarsko 
življenje Nemčije, bo ugotovil, da se 
nemški tekmovalci za vsako medna
rodno srečanje temeljito pripravljajo, 
za kar imajo tudi vse objektivne po
goje. V splošnem lahko trdimo, da so 
nas Nemci na letošnjih olimpijskih 
igrah presenetili, saj so dokazali, da 
se znova uvrščajo med najboljše dr
žave s smučarsko tradicijo. Ce torej 
primerjamo rezultate naših in nem
ških skakalcev v prejšnjih letih, z da
našnjim nastopom v Oslu, potem se
veda ne moremo biti zadovoljni niti 
s 16. mestom Janeza Polde in še toliko 
manj s Klančnikovim 30. mestom.

Kar velja za Poldo in Klančnika, 
velja tudi za Birkovo in Kordeževo. 
Tudi ti dve tekmovalki nista dosegli, 
kakor slišimo med številnimi ljubite
lji zimskega športa, zadovoljivega re
zultata. Vsem tistim, ki so taksnega 
mnenja, bi morda še enkrat predočil 
trnjevo pot Kordeževe pred odhodom 
v Oslo, saj se je znašla v takšnih tež- 
kočah, in to pred samim tekmovanjem, 
kakor noben drug olimpijski tekmova
lec, in pa zamudo Birkove, ki je pri
šla v Oslo zaradi snežnih zametov dan 
ali dva pred samim nastopom. Samo 
to dejstvo zadostuje, da moramo biti 
zadovoljni z nastopom obeh tekmovalk, 
kajti pod takšnimi pogoji je nemogo
če doseči boljše rezultate, saj kakor 
sem že omenil, potrebuje vsak tekmo
valec precej c.asa, da se dodobra se
znani s tekmovalno progo, da se pri
lagodi podnebju, skratka, da je psi
hično in fizični dobro pripravljen pred 
samim startom. Vse to pa je primanj
kovalo našim tekmovalcem. Da bi da
nes kaj več ugotavljali o ostalih ma
lenkostih, bi bilo odveč, saj ne vemo 
niti kakšne so bile okoliščine, še manj 
pa, kakšna je bila trenutna priprav
ljenost naših tekmovalcev. Ponovno 
lahko trdimo, da je nastop naših smu
čarjev v Oslu po vseh teh ugotovitvah 
zadovoljiv, nasprotno, če bi pa bili 
dani vsi pogoji, bi z istimi rezultati 
razočarali.

Marjan Lipar

Tudi vozači boba morajo pridno 
trenirati

Mnogi mislijo, da Je bčb disciplina, za 
katero ni potrebno prav nic resno treni
rati, temveč se samo vsedeš na jeklene 
sani in že zdrviš po gladkih in zalede
nelih strminah v dolino. V resnici pa 
je nekoliko drugače in morajo tudi naj
boljši vozači boba precej trenirati, da 
ostanejo v formi. Vozači vedo, da je prt 
zelo izenačenih ekipah bolj odločujoč 
uspešen in dober start kakor pa še tako 
spretno krmarjenje na ovinkih. Znana 
svetovna prvaka, Nemca Osler In Nie- 
berl se 4 do 5 tednov pred pričetkom 
sezone podvržeta intenzivnemu kondicij
skemu treningu, ki obstoja v plavanju 
in startih v vodo, poleti pa Osler veliko 
vozi na svojem dirkalnem avtomobilu 
BMW, da se privadi na velike brane. 
Tudi orjaški nemški bob-vozač Nieberl 
(težak je . »samo« 247 funtov, t. j- okoli 
150 kilogramov), najbolj zaželen »objekt« 
vseh fotografov v Oslu, J2?*!
sten vozač boba^ ampak je bil nved leti 
1933 do 1944 eden najboljših nemških ko
lesarjev, razen tega pa je bil tudi odli
čen hitrostni drsalec in je osvojil celo 
tri državna prvenstva v tej panogi, se
veda je bilo takrat okoli njegovega te
lesa približno 100 funtov manj maščo
be...

V Kamniku so skakali _ 
na 35-metrski skakalnici

V nedeljo. 2 marca so bile na SS- 
metrski skakalnici v Kamniku tekzne v 
smuških skokih. Udeležilo se jih Je 25 
tekmovalcev iz Ljubljane, Ihana in Kam
nika. V konkurenci je zmagal Borštnar 
Vinko (Železničar Ljubljana) 260 točk — 
s skokoma po 32.5, pred Trpincem m 
Sunkarjem (oba Kamnik) ter Repovžem 
(Železničar Lj.).

V tekmovanju za najdaljši skok dneva 
je zmagal Trpine s 35 m, medtem ko 
sta šunkar (38 j m) in Borštnar (38 m) 
padla.

Prireditev je bila dobro organizirana. 
V sodniškem zboru Je sodeloval tudi 
znani skakalec Pnbošek, ki je pred voj
no postavil dolžinski rekord kamniške 
skakalnice z 38.5 m to ga še vedno držL

Mirenski telovadci bodo poživeli
vadbeni program s športnimi panogami

Dne 23. februarja je bil letni občni zbor 
telovadnega društva Miren in istočasno 
ustanovni občni zbor novega društva 
»Partizan«, ki bo v bodoče gojilo poleg 
telovadbe še ost a.le športne panoge.

Iz poročil je bilo razvidno, da je bilo 
delo srtrega odboru v preteklem letu več 
kot zadovoljivo, kar nam potrjuje dobro 
uspele akademije v Mirnu in okoliških 
vaseh, ter zmaga zastopstva mladink, ki 
so v Sarajevu osvojile prehodno zastavo 
maršala Tita. Za te uspehe gre pred
vsem zahvala tov. Karlu Vončini, ki se 
je vsestransko trudil s pripravljanjem 
akademij in vežbanjem mladincev. Do
bili smo vtis. da tov. Vončina ni našel 
pri nekaterih mladincih razumevanja. 
Nekateri mladinci so ovirali njegovo de
lovanje s tem, da so med vajami vdirali 
v telovadnico in brez najmanjšega čuta 
za red in disciplino razgrajali, kot da bi 
bili na dvorišču kakšne gostilne, ne pa 
v prostoru, kjer se človek vzgaja v do
brih lastnostih in kjer ni mesta za pro
staško vedenje. Takim mladincem je tre
ba enkrat za vselej povedati, da jim 
tazgrajanje pred telovadnico ni v čast. 
in ovira delo drugih mladincev, ki telo
vadbo jemHejo za resno stvar in jo go
jijo z ljubeznijo. Tako obnašanje naj

opustijo in naj raje tudi sami stopijo v 
telovadnico, ker Jim bo telovadba prav 
gotovo nudila več zadoščenja kot raz
grajanje.

Sklep, da se društvo preimenuje ter 
istočasno razširi delovanje tudi na ostale 
panoge, je bil sprejet z odobravanjem.

V Mirnu so predvsem pogoj lzagoje- 
nje nogometa, košarke, lahkoatleftike tn 
ptavanja, zato želimo, da bi ee odgovirm 
člani res poprijeli dela z vso resnosti® 
ter pritegniti čimveč mladine, da bomo 
lahko sodili o uspehih že na oeiodnev- 
nem športnem dnevu, ki ga m:šil društvo 
prirediti v letošnji sezoni.

Ker sta košarka in nogomet po značaju 
igre večkrat podvržena raznim surovo
stim, ki se zgodijo na igrišču, priporo
čamo odgovornim funkcionarjem ten sek
cij, da polagajo vso važnost na vzgojo 
članov ki se morajo vesti vedno do
stojno in ne smejo dopustiti, da Igranje 
preide v šolo surovosti.

Novi odbor, sestavljen po večini lz sta
rejših članov - športnikov, bo gotovo 
skrbel da se bo tizkultura v Mirnu raz
širila ter dvignila na kvalitetno stopnje, 
ki bo delala čast naši vasi.

Marjan Vuk.
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Smučarski klub Enotnost iz Ljubljane je s 14 člansko tekmovalno 
ekipo, ki je bila ojačena s članom Prešerna Cvcnkljsm Francem in 
članom Gregorača z Jesenic Hutarjem Zvonetom, sodeloval od 1. do 
3. marca na mednarodnih tekmah v veleslalomu in v skokih na Semme
ringu, kjer so bili gostje WSV Semmering.

Ekipa je bila sestavljena iz 4 članov 
alpincev (Hutar, Cvenkeli, Prestor, Bu- 
dinekj, 2 članic (Urbar Nada, Magušar 
Mica) in mladinca Janc Milana ter 
6 skakalcev (Zalokar, Rogelj, Adlešič, 
Jašovec) in mladincev Braza in Bab' 
nika.

Na- tekmah so sodelovali najboljši 
predstavniki iz Tirol, Salzburga, Štajer
ske in Spodnje Avstrije (razen olim
pijskih predstavnikov, ki se še niso 
vrnili iz Osla), na skakalni tekmi pa 
še predstavniki Italije.

Proga za veleslalom je bila speljana 
iz Hirschenkogla v dolžini 1500 m z vi
šinsko razliko 400 m in s 40 vratci. 
Snežne razmere so bile idealne. Med 
tekmo je rahlo snežilo.

Pri moških je startalo 44 tekmoval
cev, kjer je dosegel Hutar Zvone izre
den rezultat 1:24.2 in dosegel 1. mesto 
v splošni kategoriji in si s tem osvojil 
pokal avstrijskih železnic. Cvenkelj je 
tudi odlično vozil, vendar ga je na 
ostrem mestu vrglo in je izgubil drago
cene sekunde. Kljub temu se je zaradi 
izredno hitre vožnje uvrstil na 3. me
sto s časom 1:28.7 za Brucknerjem, ki 
je porabil za progo 1:26. V močni kon
kurenci sta se dobro plasirala tudi Pre
stor, ki je dosegel z 1:32.8 7. mesto in 
Budinek z 1:34.5 9. mesto.

Pri mladincih se je uveljavil z lepo 
vožnjo tudi naš predstavnik Janc Mi
lan, ki je dosegel 4. mesto med 25 mla
dinci s časom 1:36.5. Zanimivo, da je 
tudi med mladinci ostra konkurenca, 
saj so startali najboljši mladinci iz 
Tirol, Salzburga in da je najboljši mla
dinec Sailer Toni iz Kitzbiichla dose
gel tudi najboljši čas dneva 1:19.7.

Pri ženskah pa nismo dosegli onega 
uspeha, kot bi ga lahko, posebno glede 
na Urbar Nado, ki je progo lepo vozi
la in hitro, vendar je imela smolo, da 
si je na korenini zataknila palica, pri 
čemer je izgubila dragocene sekunde 
in se plasirala šele na 8. mesto. Druga 
predstavnica Magušar Mica je dosegla 
kljub enemu padcu 7. mesto. Startalo 
je 14 tekmovalk iz Tirol, Salzburga, 
Štajerske in Spodnje Avstrije. Zmagala 
je olimpijska tekmovalka Klecker Tru
de (WSV Semmering) v času 1:27, 
pred Sailerjevo (SC Kitzbilchel) s ča
som 1:31.

REZULTATI SO NASLEDNJI:
Zenske: 1. Klecker 1:27.0, 2. Sailer 

1:31, 3. Leodolter 1:43.9, 4. Schopf 1:49.8, 
5. Schickl 1:51.6, 6. Ditman 1:55.5, 7. 
Magušar Mica (SK Enotnost) 2:00.4, 8. 
Urbar Nada (SK Enotnost) 2:00.6, 9. 
Pammer 2:06.0, 10. Huber 2:08.2, 11. 
Gruber 2:16.0, 12. Wolf 2:22.4, 13. Za- 
halka 2:43.8; moški: 1. Hutar Zvone (J. 
Gregorčič) 1:24.2, 2. Bruckner 1:26.0, 
3. Cvenkelj Franc (Prešeren) 1:28.7, 4. 
Talas 1:29.5, 5. Lindner 1:30.9, 6. Paul 
1:31.2, 7. Prestor Žiga (Enotnost) 1:32.8, 
8. Mobius 1:33.2, 9. Budinek Vojteh 
(Enotnost) 1:34.5, 10. Rybar 1:37.2, 11. 
Manzer 1:37.4, 12. Jakoubek 1:37.6.
Startalo je 44 tekmovalcev. Juniorji:
1. Sailer 1:19.7, 2. Puschlmayer 1:29.2,
3. Gruber 1:31.9, 4. Janc Milan (Enot
nost) 1:36.5, 5. Weninger 1:37.0, 6. Plank 
1:38.1, 7. Tonn 1:44.8. Startalo je 25 
mladincev.

Za nedeljsko skakalno tekmo je vla
dalo veliko zanimanje. Novo zapadli 
sneg in močan veter sta delala velike 
skrbi prirediteljem in skakalcem, ki 
bi se morali pripraviti za nedeljsko 
mednarodno skakalno tekmo na Lich- 
tensteinski skakalnici, na kateri drži 
rekord Bradi s 66 m. Sele v soboto po
poldne, nekateri pa celo šele v nedeljo 
zjutraj, so imeli prvo priložnost ska
kalnico preizkusiti. Pred samo prire
ditvijo je sneg ponehal ter se je delo
ma zjasnilo, takoj nato pa je nastopila 
od časa do časa zopet gosta megla.

Konkurenca je bila kvalitetna in šte
vilčna, saj je nastopilo 45 skakalcev iz 
Štajerske, Tirol, Salzburga, Spodnje 
Avstrije, Jugoslavije in Italije. V borbo 
za prva mesta so posebno posegli ska
kalci iz Tirol in Salzburga, katerim so 
se pridružili tudi naši skakalci, ki so 
prav vsi pokazali lep slog. V tej borbi 
sta morala dva favorita Korber (Tiro- 
le) in Finding (Aflenz) podleči tako, 
da je zmagal sedanji drugi najboljši 
avstrijski skakač Leodolter Alois iz 
WSC Maria Zeli s točkami 214,3 (57 in 
59 m), na drugo mesto se je plasiral 
naš Zalokar Zoran s 199.5 točkami (52 
in 53.5 m) in si priboril pokal avstrij- 
skeg Putnika. Tudi drugi skakalci so 
dosegli lep uspeh. Adlešič Albin je do
segel s točkami 193.1 (52 in 53 m) 5. 
mesto, Jašovec Joža pa 6. mesto s toč
kami 192.9 (51 in 51.5 m). Poslednji je 
v svoji kategoriji zmagal in osvojil po
kal občine Semmering. Na tej tekmi je 
prvič po daljšem presledku nastopil 
tudi naš olimpijski kandidat Rogelj 
Albin, ki si je na olimpijskem treningu 
zlomil nogo. Njegov prvi nastop bi bil 
lahko uspešnejši, če ne bi imel smole 
pri prvem skoku v konkurenci, kjer 
je zaradi goste megle zamudil odriv in 
dosegel 6 m krajši skok kot pri poiz
kusnem. Pri drugem skoku je sicer po
tegnil na 49 m, vendar ni mogel več 
nadoknaditi izgubljenih točk pri prvem 
skoku. Stilno je zelo lepo skakal. Do
segel je 8. mesto s 181.2 točkami (44.5 
in 49 m).

Pri mladincih, kjer je startalo 20 
skakalcev, se je razvila borba za prvo 
mesto nad Brazom in Altenbergerjem 
iz Salzburga. Braz je prvič skočil 50 m 
v lepem slogu, Altenberger pa 48.5. Pri 
drugem skoku je Braz skočil izredno j 
lepo 51 m, vendar si je žal, moral v

prehodu pomagati z eno roko. Tako si 
je zapravil 1. mesto. Altenberger pa je 
skočil drugič 48 m. Naš drugi predstav
nik mladinec Babnik Janez je tudi po
kazal izredno lep stil in sigurnost, sko
čil pa je nekoliko krajše od Braza, in 
sicer 47.5 in 48.5 m, je pa zaradi goto
vosti dosegel 3. mesto.

Rezultati skokov so naslednji: člani
1. razred: 1. Leodolter Alois (WSC Ma
ria Zeli) 214.3 '57 in 59 m) 2. Zalokar 
Zoran (Enotnost) 199.5 (52 in 53.5m), 
3. Rois 196.6 (51 in 54m), 4. Kohl 195.2 
(52 in 51.5 m), 5. Adlešič Albin (Enot
nost) 193.1 (52 in 53 m), 6 Weninger
190.1 (49.5 in 49.5 m), 7. Korber 189.8 
(55 in 58 Ki), 8. Rogelj Albin (Enot
nost) 181.2 (44.5 in 49 m), 9. Finding
179.1 (52 in 54 m), 10. Avancini 177.4 
(46 in 48 m); člani II. razred; 1. Jašo
vec Jože (Enotnost) 192.9 (51 in 51.5 
m), 2. Weninger 188.9 (50.5 in 49.5 m), 
3. Jandl 185.6. (47 in 50 m), 4. Hinter- 
berger 180.2 (49 in 49 m), .5. Ganitzer
170.2 (43 in 45 m); mladinci: 1, Alten
berger (Salzburg) 190.6 (48.5 in 48 m),
2. Schwi;:nberger 185.3 (49.5 in 49.5 m),
3. Babnik Janez (Enotnost) 183.9 (47.5 
in 48.5), 4. Winkler 179.4 (45 in 47 m), 
5. Kraki 178.4 (44.5 in 48 m), 6. Bray- 
ner 173.7 (43.5 in 47.5 m), 7. Krenos 
163.9 (43.5 in 42 m), 8. Cologna 162.6 
(44,5 in 43 m), 9. Braz Vlado (Enot
nost) 159.1 (50 in 51 m), 10. Leodolter 
Otto 158.1 (46.5 in 52 m).

Kot je razvidno iz rezultatov, sta oba 
mladinca izredno dobro prestala prvi 
mednarodni tekmovalni krst in dajeta 
veliko upanje, da se bosta v kratkem 
uvrstila med ostale naše mednarodne 
skakalce.

Gostovanje tekmovalcev Enotnosti 
na Semmeringu lahko smatramo za 
velik uspeh in afirmacijo jugoslovan
skega smučarstva v tem delu Avstrije, 
ki naših smučarjev doslej še ni imel 
priložnost videti v konkurenci z osta
limi najboljšimi avstrijskimi tekmo
valci. Bogo Šramel.

Polda, Klančnik in Gnidovec 
gredo na Finsko

Po komčMih igrah v Falunu so M11 
naši smučarji povabljeni še naprej n* 
Finsko. Finci so jim rekli, da so bili že 
gostje v naši deželi in da so sedaj obl 
na vrsti, da vrnejo obisk.

Kratke z olimpiade
Otmar Schneider, olimpijski zmagova

lec. je po tekmi izjavil:
»Srečen sem, da sem zmagal. To je bil 

trd boj na zelo težki progi. V svoj em živ
ljenju še nisem presmučal tako težkega 
slaloma Sedaj. ko je vse to za menoj, 
sem vesel, še več, srečen sem.«

Hans Sengeir. ki je o njem znano, da 
je prvi tek odlično peljal, v drugem pa 
ga je tik pred ciljem polomil, meni tole: 
»Ne vem. kaj na’, vam rečem. Takšna smo
la! In pri vsem tem sem se počutil tako 
varno. Tolažba zame je, da je Otmar 
tako dobro vozil.«

Ali si se že nerciil 
na * (Polet*?

Priprave sovjetskih oli mpijcev za Helsinki.,

»Narodni šport«
bo z 12. marcem začel izhajati trikrat 
tedensko. in sicer ob ponedeljkih, sre
dah in petkih. Akviziterji in kolpor
terji naj takoj pošljejo svoja naročila 

na upravo lista.

Matelič bo odšel na trenerski 
teča| w itnfflip Moštvo Haiduka bo ooleti igralo 

nekaj tekem z anglešksrhi klubi

Novi mednarodni sodniki v košark

Naš športni tisk Je že dalj časa pisal, da bo leva zveza Hajduka 
Frane Matošič odpotoval v Anglijo, kjer bo gost Bristol Cityja, v ka. 
terem bo igral kot amater, istočasno pa da bo obiskoval trenersko 
šolo in se po nekaj mesecih vrnil nazaj v svoj matični klub. Matošič 
je bil že podpisal pristopnico za Bristol City in mu je bila NZJ že 
izdala izpisnico, ko je naenkrat prispela vest, da ne gre v Anglijo. 
Matošič je imel že vse pripravljeno za odhod in bi moral potovati 
skupaj z direktorjem kluba Bristol City Johnsom Vyvyanom, ki je 
bil gost Hajduka ob priliki proslave 49 letnice Hajdukovega obstoja 
in je nato organiziral prihod Matošiča v Anglijo. Toda Vyvyan se je 
po svojem nedavnem bivanju v Splitu nenadoma sam vrnil v Anglijo, 
nakar je prispela brzojavka, da je potovanje Matošiča do nadaljnjega 
odloženo in da obširnejša obrazložitev sledi.

Dva znana ligaška tekmovalca v košarki: Šerbec (ASK) in Vozelj (Zel. Lj.)
Na zadnji skupščini Košarkarske 

zveze Jugoslavije je bilo na pred
log sodniške komisije določenih več 
novih mednarodnih zveznih sodni
kov. Za mednarodne sodnike so 
bili določeni: Ronac (Beograd), Kloj- 
čnik (Ljubljana), Volfer (Zagreb) 
in Stevan Putnik (Novi Sad). Za 
zvezne sodnike pa so bili imenovani 
Jovo Petrovič (Beograd), Miloš Ko
sec (Ljubljana), Zvonko Tončič 
(Zagreb), Miran Počkar (Ljubljana), 
Voja Spasojevič (Beograd) in Peter 
Breznik (Ljubljana).

Vsekakor pa se ml s temi odlo
čitvami sodniške komisije ne stri
njamo. Tekme, ki sta jih sodila 
Ronac in Putnik, so bile vedno polne 
prepirov med sodniki in igralci,

Zalokar Zoran, član Enotnosti, Je zasedel v skokih drugo mesto

Vse udeležence našega nagradnega 
tekmovanja ponovno opozarjamo, da 

bomo v nedeljo objavili »Odrezek št. 
9«, prihodnji teden pa bo v četrtek 
objavljen zadnji, t. J. deseti odrezek. 
Takoj nato nam pošljite vseh deset

odrezkov z odgovori v zalepljeni ku 
verti. Odgovore sprejemamo dva tedna 
po objavi zadnjega odrezka, nato pa 
bomo videli, komu bo sreča naklonila 
lepe nagrade.

ODREZEK ŠTEV. 8
VPRAŠANJA:

36. Kje bo prihodnje leto II. zvezni i 
telovadni zlet?

38. Kako imenujemo angleško utežno 
enoto, s katero merimo težo bok
sarskih rokavic?

38. Koliko položajev imamo pri stre
ljanju z vojaško puško?

društva v Novem

ODGOVORI:

39. Ime športnega 
mestu?

40č Kako imenujemo 
žogo v vodi?

športno Igro z

••••••»•••••••••••••••••»••••••••a•••••••«••»•••••••••••*•••••

37.

38.

39. ■••••••••••••••a
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zaradi tega smatramo, da jih je 
sodniški zbor pri KSJ prezgodaj 
kvalificiral v mednarodne sodnike, 
ki morajo biti zelo objektivni, prav 
tako pa tudi dobri sodniki. Mislimo, 
da sta oba imenovana sodnika sred
njih kvalitet in da tega imenovanja 
gotovo ne zaslužita. Prav tako pa 
nas čudi, da je bil imenovan za 
zveznega sodnika Voja Spasojevič. 
Znano je, da ga je zbor sodnikov 
pri Košarkarski zvezi Jugoslavije 
suspendiral in mu prepovedal soditi 
vse tekme zvezne lige, ker on stro
kovno še ni usposobljen za vodenje 
teh tekem. Zaradi tega se mi ne 
strinjamo povsem z odločitvijo 
sodniške komisije, ki predlaganih 
kandidatov gotovo ni dobro »pretre
sla«.

Zakaj Matošič še ni odpotoval
Dnev-i so potekali im še vedno ni bile 

v našem tisku nobene obrazložitve, 
zakaj Matošič naenkrat ne gre v An
glijo. Ljubitelji nogometa so se spra
ševal i_ kaj je pravzaprav vzrok, da je 
potovanje Matošiča odtgodeno in ali bo 
sploh odpotoval? Pred kratkim pa je 
bila v našem športnem tisku nepriča
kovano objavljena kratka vest, da je 
Matošič umaknil svojo pristopnico za 
Bristol City in da mu je sekretariat Iz
vršnega odbora NZJ razveljavil prej 
izdano izpisnico. tako da ima takoj 
pravico nastopa za Hajduk. Radoved
nost nogometnega občinstva je s tem 
postala še večja in povsod so se spra
ševali, zakaj se je to zgodilo. Končno 
pa je vendarle Hajdukovi upravi pri
šlo pismo Bristol Cityja, v katerem je 
obširneje obrazloženo zakaj Frane Ma
tošič doslej nii odpotoval v Anglijo,

Angleška nogometna liga (Football 
League) je bila namreč že dala odobri
tev, da Matošič lahko igra kot amater 
v nogometnem moštvu Bristol City, 
manjkala pa je še odobritev angleške 
nogometne zveze (Football Associa- 
tion), na katero je uprava Bristol Ci- 
tyja morala počakati. Končno pa je 
dobila odgovor generalnega sekretarja 
Football Associaition Sira Stanleya Ro- 
usa, v katerem sporoča, da Football 
Association nima popolne zagotovitve, 
da Frane Matošič stoodstotno izpolnju
je vse pogoje amaterja v takem smi
slu kakor smatra amaterje Football 
Association, to je ne samo da ni plačan 
za igranje nogometa in da za to ne 
dobiva nabenih nagrad, temveč da tudi 
ne dobiva nobene pomoči za dodatno 
preskrbo kot vrhunski športnik im 
da sa celo sam nabavlja potrebne rek
vizite. Zato Stamley Rouse sporoča v 
svojem, dopisu, naslovljenem na upra
vo Bristol C!tyja, da Football Associa
tion ne more izdati svoje odobritve, 
da bi lahko Frane Matošič igral kot 
amater v Bristol Cityju. Obenem pa 
pristavlja, da je srečen, da bo lahko 
prav on prvi, ki bo vse uredil, da bo

Frane Matošič lahko prišel v Anglijo, 
kjer bo obiskoval trenerski tečaj in na-" 
redil trenerski izpit.

Matošič bo odpotoval v aprilu
Na podlagi dopisa Football Associa

tion je uprava Bristol Cityja poslala 
upravi Hajduka spremno pismo, v ka
terem vabi Matošiča, naj pride v An
glijo ne glede na to, da ne bo igral za 
njihov klub in da rou bo enako rada 
omogočila obiskovati trenerski tečaj in 
Bristol Cityja in Johnsa Vyvyana, ki 
v svojem pismu sporoča, da želi nare
diti Matošiču bivanje v Angliji čimbolj 
prijetno in ugodno, kakor se je tudi 
sam najbolj ugodno počutil v naši dr
žavi kot gost Hajduka.

Uprava Hajduka in Matošič sta 
sprejela povabilo Brtistol-Cityja in bo 
tako Matošič igral za svoj matični klub 
v prvem delu letošnjega nogometnega 
prvenstva, nakar bo odpotoval v An
glijo, kjer bo že 26. aprila prisostvoval

eni Izmed tekem za angleško nogomet
no prvenstvo, 3, maa pa najbolj zani
mivi vsakoletni nogometni prireditvi v 
Angliji, ki bi ji radi prisostvovali sto- 
tisočl Angležev, če bi Wimbley sta
dion v Londonu lahko sprejel več ka
kor 100 000 gledalcev, Ta prireditev je 
namreč vsakoletna finalna tekma za 
angleški nogometni pokal.

O vsem tem je pred kratkim pisal 
tudi angleški športni tisk, iz katerega 
je neka mlada navdušena ljubiteljica 
nogometa, zvedela da bo Matošič pri
sostvoval finalni tekmi za angleški no
gometni pokal in ga je te dni v pasrou 
prosila, naj bi ji preskrbel vstopnico, 
ker že pet let brezuspešno poskuša 
priti na stadion v Wembleyu,

Matošič bo ostal v Angliji približno 
dva meseca in se bo v tem času pri
pravljal za trenerski tečaj, ki bo od 
22. do 27. junija, nakar bo dobil spri
čevalo za trenerja in se bo vrnil v 
Split. Za časa svojega bivanja v An
gliji bo imel Matošič možnost spoznati 
način igranja angleških klubov in si 
nabrati dragocene izkušnje kot igralec 
in trener.

Frane Matošič, steber Hajdukove 
nogometne enajsterice

0 starih in molcrnib olimpijskih igrnii
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Pa sl oglejmo sedaj podrobneje prve moderne 
olimpijske igre, če bi jih primerjali z današnjimi in 
zlasti, če bi primerjali zanimanje za njih danes z za
nimanjem leta 1896, bi morali ugotoviti, da so takrat
ne igre v primeri z današnjimi bile podobne komaj 
kaki večji mednarodni športni prireditvi, o kateri bi 
se danes dosti ne pisalo. Pri tem seveda moramo od
šteti dejstvo, da gre za olimpijske igre. Ze prvi kon
gres mednarodnega olimpijskega komiteja je določil 
program in trajanje iger. V program so unesli v glav
nem atletske discipline in zraven še malenkost pro
grama iz težke atletike. Razpisanih je bilo po 15 zla
tih, srebrnih in bronastih kolajn, od česar so levji 
delež odnesli Amerikanci, ki so zmagali v 9 discipli
nah. Novost prvih olimpijskih iger je maratonski tek. 
Tega teka stari Grki niso poznali in je ideja zanj 
zrasla iz poročila o borbah starih Grkov s Perzijci ter 
o grški zmagi pri mali vasici Marathon, oddaljeni 
42 km od Aten. To zmago je atenskim državljanom 
oznanil glasnik, ki je vso progo od Marathona do 
Aten pretekel in se po opravljeni dolžnosti zrušil 
mrtev zaradi napora. V spomin na to se je olimpijski 
komite odločil, da izvede tek od Marathona do Aten 
na progi, ki je do takrat ni pretekel še nihče, vsaj 
na tekmovanjih ne. Bila je to ogromna novost, ki 
je vzbujala pozornost vseh gledalcev In tekmovalcev, 
še posebej pa pozornost Grkov, ki so stavili veliko 
upov na svoje tekmovalce. Tekmovanje so izvedli 
zadnji, to je 10. dan olimpijskih iger in poročila o 
tem teku pripovedujejo marsikaj prijetnega, saj tudi 
danes radi čitamo lepo opisano navdušenje, napore 
tekmovalcev in slično. Junak tega tekmovanja je bil 
še danes živeči grški kmet Luis Spiridon. Poročilo 
pripoveduje, da je šel na tekmovanje zelo samoza
vestno in da se je svojih tekmecev v zadnji tretjini 
teka razmeroma lahko otresel. Seveda ga je naporna 
pot stala ogromno truda in Spiridon je moral med 
potjo jemati okrepčila, tako kot to delajo tudi danes 
maratonski tekači in smučarji. Ker pa tedaj znanje o 
športu ni bilo tako razvito kot danes, Spiridonu ne 
smemo zameriti, če se je med potjo ustavil pri do
brih ljudeh, ki so za tekmovalce pokazali polno ra
zumevanje, posebej pa še seveda za svojega sonarod
njaka. Ponudili so mu četrtinko vina, ki je Spiridona 
okrepčalo tako, da je s podvojenimi močmi šel na
prej in si je tako okrepčilo privoščil med potjo še 
enkrat. Današnji trenerji in športni zdravniki bi ma- 
; ali z glavami, če bi doživeli kaj takega, no Spiridon 
pa je kljub tenau vzdržal in pritekel prvi v Stadion,

burno pozdravljen od 80.000 gledalcev. Navdušenje je 
bilo nepopisno in Spiridon je na mah postal slaven. 
Njemu v čast pa je treba povedati, da ga slava ni 
omamila. Zelo hitro se je naveličal slave in skromno 
je odšel na svoj dom, zadovoljen z zlato kolajno in 
zavestjo, da je svojemu narodu priboril največjo in 
naj lepšo zmago. Ni pa ostal pozabljen in je bil še več
krat kot prvi olimpijski maratonski zmagovalec čast
ni gost na raznih olimpijskih igrah.

Omenil sem preje 80.000 gledalcev, ki so gledali 
olimpijska tekmovanja zadnji dan, Ce bi bil stadion 
vseh 10 dni zaseden tako dobro, potem prireditelji 
verjetno ne bi imeli velikih skrbi s finančnim efek
tom. Tudi sicer so današnje olimpijske igre običajno 
tako privlačne, da ima država prirediteljica velike 
skrbi s tem, da si zgradi dovolj prostorne tribune za 
gledalce in da vstopnice proda tako, da pridejo na 
račun številni gostje iz inozemstva, med tem ko se 
morajo domačini vsaj za prireditve v glavnem sta
dionu često zadovoljiti z najslabšimi mesti, pa tudi s 
tem, da potek tekmovanj spremljajo samo pri radij
skih sprejemnikih. V tem oziru v Atenah še niso bili 
tako srečni kot današnji prireditelji. Poročilo organi
zacijskega komiteja govori o tem, da je bil prvi dan, 
ko je igre slovesno otvoril grški kralj, stadion izred
no dobro zaseden. Naslednje dni pa je obisk pričel 
občutno padati. Padal je tako zelo, da je prireditelje 
začelo skrbeti ne samo zaradi slabega finančnega 
efekta, ampak tudi zaradi moralnega uspeha. Olim
pijska tekmovanja v praznem stadionu bi bila kaj 
slabo spričevalo za prireditelja, pa so tudi iz te za
drege našli izhod in se poslužili recepta, ki »pali« po
nekod še danes. Zbrali so mladino iz atenskih sred
njih šol, pa je takoj bilo na stadionu živahnejše in 
čast prireditve je bila rešena.

Športni uspehi teh iger so v primeri z današnjimi 
majhni. Zmagovalec na 100 m je bil prvi z 12 sek„ 
za kar bi ga danes zavidalo na milijone sprinterjev 
po svetu. Tudi ostali rezultati so bili temu primerni, 
pri čemer seveda ne smemo pozabiti, da je bila to 
doba, ko nismo poznali nobene tehnike in sta odlo
čala pri tekmovanju le nadarjenost in moč. Pa re
zultati pravzaprav niso bili bistveno tako važni, saj 
je olimpijska ideja šla predvsem za tem, da potom 
športnega tekmovanja združuje narode. 11 narodov, 
katerih predstavniki so se teh iger udeležili, pred
stavljajo za olimpijske igre vsekakor velik uspeh in 
najsolidnejšo podlago za dolgotrajno nadaljevanje 
Coubertinove ideje. _ i

Hajduk bo igral z Arsenalom, 
Wolverhampton Wanderersom 

in Bristol Cityjem
Uprava Brisitol Cityja, posebno pa 

njen direktor Johns Vyvyan, priprav
lja gostovanje Hajduka v Angliji. Tako 
so že dobili načelni pristanek uprave 
kluba Wolverh.ampfon Wanderers, ki 
bi igral s Hajdukom nočno tekmo, ker 
upajo, da bodo do takrat že imeli in
stalirano električno razsvetljavo za 
nočne toteme. Uprava Bristol Ci*yja je 
namreč predvidela gostovanje Hajdu
ka poleti, ko bi Hajduk igral razen z 
Bristol Cit;'jem im Wolve-rhamptonom 
tudi z Arsenalom, morda pa še kakšno 
tekmo. Med tednom bi igrali nočne 
teteme( ob sobotah pa popoldne

S. P.

V Dolu ie bila 
pestra smetarska 

nedelja
Ker sneg letos kar noče Izginit!, so 

smučarji »Partizana« v Dolu priredili v 
nedeljo, 2. marca tekme v štafeti 3X8 km, 
skokih, klasični kombinaciji in pionir
ske tekme — torej v malem kar en del 
olimpijskega programa. Največie zani
manje je bilo za tekmovanje v štafeti 
in za pionirski tek. V štafeti so nasto
pili najboljši tekači iz posameznih vasi. 
Točno ob desetih dopoldne so startali 
prvi tekači. Gledalci so bili prikrajšani 
za lep športni užitek, ker je takoj pri 
petem kilometru Pirš od štafete Kleče 
zlomili smučko in odstopil. Med štafeto 
Zaboršta in Klečami bi se namreč vodila 
precej ostra borba. Prva .je bila štafeta 
vasi Za boršt (Kuhar Tine, Kuhar Miro, 
Jerman Jože) V42 16, 2. Videm 1:50.11, 3. 
Ihan 1:58.28. 4. Zaboršt n. 2:06.38.

Najboljši čas med posamezniki so imeli 
Jerman Jože 32.12. Kuhar Miro 34.53. Gre
gorin Franc 3513, Kuhar Tine 35.18 in 
Aleš Tvče 35 20.

Med štafetnim tekom so nastopili v 
teku na 1 in 2 km tudi naši najmlajši 
pionirji. Kljub pomankljiv! opremi so 
nekateri pokazali tehnično že kar pre
cej dovršeno vožnjo, kar kaže. da so 
marsikatero »potezo« ukradli od svojih 
starejših tovarišev, saj — žal — društvo 
kljub ugodnim snežnim razmeram ni 
priredilo še nobenega tečaja za pionirie. 
Med naimlailštml je v teku na 1 km zma
gal Avsec Anton, drugi 1e bil Kovič 
Stane (Ihan). 3. Ogrin Adolf, na 2 km 
pa je bil prvi Flere Miro, 2. Rahne An
ton, 3. Učakar Lado.

V splošnem so bili teki in štafete do
bro organizirani. Občinstvo, ki se ca j® 
precej nabralo, so sproti obveščali P° 
zvočniku. Videti je. da bo sodniški zbor. 
če ga lahko tako imenujemo, kmalu kos 
tudi večjim tekmam.

Popoldne so mladinci in pionirji na
stopili tudi v skokih za klasično kom
binacijo in samostojno. Pri skokih J® 
bilo manj gledalcev kakor pri tekih, iz
gloda, da vzamejo fantje v Dolu teke 
bolj resno, skoke pa bolj za zabavo. Te
mu primerno »»stavljen je bil tudi sod
niški zbor. v katerem so bili naistaretsi 
tekač Jerman Jože. Vodnik Ančka to 
vaški harmonikar Matevž Ložar K11,,D 
temu pa so bili z rezultati vsi zado
voljni.

Pri mladincih je zmagal Kuhar Wi*°< 
drugi je Ml Pirš Lojze. 3 Kuhar Tin®'
4 Zajc Milan. 5. F'ere Ciril. Med P'°- 
njr.1t <e bil natboljši Himene Franc, t 
Flere Miro. 3. Kosem Matiia. 4. planš®* 
Frane. Po dolgem času smo v Dolu do
bili prvaka v klasični kombinaciji, na
darjenega mladinca Kuharta Mira: dri1 m 
ie njegov brat Kuhar Tine. tretji h3 
Pirš Lojze. Prt pionirjih je bil v kom- 
hinaerti prvi Flere Miro, drugi pa Ko
sem Matiia

Ker izgleda. da bo letos tudi v naši" 
krajih še dol za zima. bi bilo prav. d® 
bi društvo »Partizan«, oziroma ptego'® 
smučarska sekcija organizirala tečaje 
pionirje in skupne treninge za mladin®6 
in člane. Jože Jerman

Tisk Tiskarne »Slovenskega poročevalci* 
v Ljubljani. — Odenvnrnl urednik 1".Odgovorni urednik
Prešern. — Uredništvo in uprava Ljv?j 
liana, T.lkozarjeva ulica, poštni Pr®n- 
štev. 377. — Telefon štev. 35-85 to SjU«
— Čekovni račun uprave štev. 602-903»»
— Celoletna naročnina 380 din, poWeBt^


